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آب ریختن به آسیاب بى آبى!
۲

رنج مرنجاب را دریابیدرنج مرنجاب را دریابید
زیرساخت های کویر مشهور اصفهان  برای حضور گردشگران کامل نیستزیرساخت های کویر مشهور اصفهان  برای حضور گردشگران کامل نیست

۶

پاییز و زمستان پر بارش هم مشکل را حل نمى کرد

طارمی: نمی خواهم طارمی: نمی خواهم 
به سرنوشت علی دایی دچار شوم

 مهدى طارمى ستاره تیم ملى فوتبال ایران و باشگاه پورتو که 
ســال بعد در اینتر میلان توپ خواهد زد، مصاحبه مفصلى با 
سایت AFC انجام داده است. او در این گفتگو به على دایى 

هم اشاره هایى کرده است. این بخش از اظهارات ...

۲
 بخوانید

در صفحه در صفحه ۷۷ بخوانید بخوانید

توزیع بدقواره 

نیروی انسانی در 

آموزش و پرورش
۳

تیغ دو لبه 
ساده شدن گرفتن 

گواهینامه برای 
موتور

زلزله در بازار خودرو رئیس جمهور درگذشت آیت  ا... نمازی را تسلیت گفتجهان نما ۵ گوشی تاشوی اقتصادی و کاربردیاستان مصرف بیش از حد تخم مرغ خوب است یا بد؟تکنولوژی سلامت

پیست فریدونشهر بالاخره باز مى شود

از پنجشنبه همین هفته اسکى کنید!

مدافع بی دغدغه 
اردوی سپاهان

۳

این روزها که شرایط جوى اصفهان کمتر به روزهاى 
زمستانى شبیه است، رفتن به مناطقى از استان که برف 
باریده مى تواند حال و هواى زمستان را براى شهروندان 

اصفهانى و دیگر نقاط این استان زنده کند. 
یکى از این مناطق پیست اسکى فریدون شهر است که 

سرپرست هیات اسکى اصفهان از بازگشایى...
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مددممدمد

۲

شوممشومشومووشوومشوم

ککه رتو که  رت کهرتو
بلى با  الى  با لى
یى یىیى 

 بخوانید بخوانید

محمد دانشگر همچنان چهره مورد اعتماد ژوزه مورایس به شمار 
مى رود. این روزها در اردوى سپاهان که در قطر تشکیل شده 

سه مدافع میانى حضور دارند ...

بهره برداری از ۳۰ پروژه 

آموزشی در استان اصفهان تا پایان سال

۸

۶

کمبود ۱۲۰۰ دستگاه اتوبوس در اصفهان جبران می شود؟

ــه، امیدواریــم در  ــه تبریــک گفت انتصــاب جنابعالــی را صمیمان

ســایه ایــزد متعــال و بــا اســتفاده از تجــارب ارزنــده و توانمندی 

ــگ  ــلای فرهن ــرم در راســتای اعت ــکاران محت ــر هم ــود و دیگ خ

اصفهــان ســربلند و پیــروز باشــید.

یا یدن  ھدی  ی  ناب آ
ھان تان ا ی ا نگ و ارشاد اسلا رم اداره  ل  د 

ھان ف  ی  - روز  ج  ا
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تهدیدى به نام اجرا نشدن
 سند ملى امنیت غذایى 

گروه هاى مقاومت
  از ایران دستور نمى گیرند

خبرخوان
 زلزله در بازار خودرو

گجت نیوز |از ابتداى دى تا به اینجا که 
به اواســط بهمن نزدیک شده ایم، پژو پارس با 
افزایش چشمگیر قیمت، براى خیلى از مشتریان 
دور از دسترس شده است. نگاهى به قیمت این 
ســدان ایران خودرو در این بازه نشان مى دهد 
که افزایش قیمت آن بــه 110 میلیون تومان 
مى رسد؛ 110 میلیونى که امروزه در بازار خودرو 
کشور عملاً بى ارزش به حســاب مى آید! پژو 
پارس LX مدل 1402 در شــروع دى با قیمت 
تقریباً 635 میلیون تومــان در بازار به فروش 
مى رسید، اما بر اساس جدیدترین اخبار خودرو 
داخل کشور، قیمت آن با افزایشى 110 میلیونى 

به 745 میلیون تومان رسیده است.  

سومین کشور پربازدید، 
بغل گوش ماست!

عصر ایران |ترکیه پس از فرانسه و اسپانیا 
به عنوان سومین کشور پربازدید جهان در سال 
2023 معرفى شده است. ترکیه به عنوان یکى 
از مهم ترین مقاصد گردشگرى جهان، در سال 
2023 به رشد خود ادامه داد و بر اساس اعلام 
سازمان جهانى گردشگرى در 11 ماه نخست 
سال 2023 در مجموع میزبان حدود 45 میلیون 
گردشــگر بین المللى بود، که در مقایسه با آمار 
مشابه در سال 2019 حاکى از رشد 7 درصدى 
اســت. ترکیه براى ایرانى ها نیز همچنان یک 
مقصد محبوب محسوب مى شود و از ژانویه تا 
نوامبر پذیراى 2/9 میلیون بازدیدکننده ایرانى 
بوده که نســبت به مدت مشــابه سال 2022

افزایش 5 درصدى را نشان مى دهد.

آقارشید هم شاکى شد!
خبرگزارى دانشجو |قدرت ا... ایزدى 
یا همان آقا رشید کمدین محبوب اصفهانى و 
معلم بازنشسته در گفتگو با کامران نجف زاده 
در شبکه نسیم گفت: اوایل خوب بود ولى کم 
کم فراموش شدیم و دیگر تحویلمان نگرفتند. 
خنده بر هر درد بى درمان دوا نیســت! از طرف 
دولت و یا ارگان خواصى حمایت نشدیم. همه 
اینها باعث افســردگى گرفتن اســت. حقوق 
دبیرى بازنشسته به کجا میرسد! عروس و نوه 
دارم. در رفت و آمد هســتند و باید از خجالت 

آنها در بیایم.

جدایى اصغر از ایران!
فیلم نیوز | اصغر فرهادى که درحال 
حاضر مشــغول تــدارك مقدمات ســاخت 
فیلم جدیــدش در آمریکاســت در مصاحبه با 
روزنامه فرانسوى «لوموند» که روز یک شنبه 
هشــتم بهمن منتشر شــد، گفت که به دلیل 
محدودیت هاى کنونى در ایــران دیگر قصد 
فیلم سازى در ایران را ندارد.   فرهادى تاکنون 
براى دو فیلم فروشنده و جدایى نادراز سیمین 
که در ایران ساخته شــده اند برنده اسکار شده 

است.

ماجراى سوپرى محل 
عبدالرزاقى 

خبرآنلاین | الیکا عبدالرزاقى بازیگر نقش 
فخرالتاج در سریال «قهوه تلخ» در گفت وگویى 
اعلام کرده که سود یک سوپرمارکتى از فروش 
ســى دى هاى «قهوه تلخ» از دستمزد خودش 
بیشتر بوده است. او گفته: «چیزى که من همان 
ســال ها از فروشنده ســوپر مارکت محله مان 
شــنیدم این بود که با فروش همان سى دى ها 
توانسته ماشین بخرد اما به ما حقوق نمى دادند 
و مى گفتند فعلا در مرحله آزمون وخطاست و 
ممکن است فروش نداشته باشد. گفت بابا به تو 
دروغ مى گویند من با پول فروش سى دى هاى 
«قهوه تلخ» ماشین خریدم. این بازیگر تعریف 
کرده که براى هفت ماه آخر هیچ دســتمزدى 

نگرفته است. 

سخنگوى صنعت آب گفت: چنانچه به هر دلیلى مفاد 
سند ملى امنیت غذایى اجرا نشود، پایدارى آب، زیست 
بوم و دســتیابى به اهداف طرح ریزى شده در موضوع 
امنیت غذایى در خطر خواهد بود.عیســى بزرگ زاده با 
اشاره 2 برنامه مدون وزارت جهادکشاورزى تحت عنوان 
الگوى کشت و سند ملى و امنیت غذایى، اظهار داشت: 
با ملاحظه این دو سند، با تمام نقدهایى که پیرامون آنها 
وجود داشت امیدها در دل دلســوزان آب و کشاورزى 

پایدار این سرزمین روشن شد.
بزرگ زاده در تشریح تهدید بزرگ امنیت غذایى کشور از 
سمت بدمصرفى و پرمصرفى، گفت: مسیر وزارت جهاد 

براى تامین امنیت غذایى از طریق افزایش بهره ورى و 
کاهش نزدیک به سه میلیارد متر مکعب آب در هر سال 

در دستور کار است.
وى افــزود: صرفه جویى در مصرف آب کشــاورزى با 
روح ســند ملى آمایش ســرزمین نیز هماهنگ بود و 
کارشناسان آن را گامى مهم در جهت تاب آورى زیست 

بوم دانستند.
بزرگ زاده گفت: چنانچه به هر دلیلى مفاد ســند ملى 
امنیت غذایى اجرا نشــود، پایدارى آب، زیســت بوم و 
دستیابى به اهداف طرح ریزى شده در موضوع امنیت 

غذایى در خطر خواهد بود.

سخنگوى وزارت امور خارجه گفت: گروه هاى مقاومت 
منطقــه در تصمیمات و اقدامات خود از ایران دســتور 
نمى گیرند و ایران در تصمیمات آنها براى نحوه  حمایت 
از ملت فلسطین و یا دفاع از خود و مردم کشورشان در 

برابر هر گونه تجاوز و اشغالگرى دخالتى ندارد.
ناصر کنعانــى   در واکنش به خبر حملــه به نیروهاى 
آمریکایى گفت: جمهورى اســلامى ایــران از ابتداى 
بحران جارى غزه، مکررا نســبت به خطر گســترش 
دامنه درگیرى در منطقه بــه دلیل ادامه  حملات رژیم 
صهیونیستى علیه مردم فلسطین و نیز پشتیبانى همه 
جانبه ى آمریکا از نسل کُشــى فلســطینیان در غزه 

و کرانه باخترى هشــدار داده و نقض پایــدار و مکرر 
حاکمیت ملى عراق و سوریه توسط  نیروهاى آمریکایى 
و بمباران ها و انجام حملات علیه گروه ها و مردم عراق، 
ســوریه و یمن را تشــدید کننده این چرخه بى ثباتى

 مى دانست.
سخنگوى وزارت امور خارجه افزود: جمهورى اسلامى 
ایران با تاکیــد مجدد بر اهمیت حفــظ صلح و ثبات و 
امنیت در منطقه، معتقد است جنگ در غزه راه حل نبوده 
و پایان دادن به حملات رژیم صهیونیســتى به غزه و 
آتش بس فورى، مى تواند زمینه ســاز بازگشت آرامش 

به منطقه گردد.

مهران موسوى خوانسارى
موضوع این نیست که از پدیده «النینو» خبرى نشد و همه پیش بینى ها درباره 
بارش هاى سیل آساى پاییزه و زمســتانه غلط از آب درآمد. اصلاً فرض کنید 
پیش بینى هواشناسى محقق مى شــد و بارش هاى فرا نرمال از پاییز تا همین 
امروز اصفهان را برداشــته بود؛ تصور مى کنید حال اوضاع آبى در این سرزمین 

بهتر مى شد؟
اصل ماجرا همین است. اگر هم «النینو» بر «لانینو» و «بلاکینگ» غلبه مى کرد 
و نتیجه این منازعه جوى(!) بارش هاى قابل توجه در دو فصل پاییز و زمستان 
در اصفهان بود، باز در وضعیت بلند مدت آبى این استان اتفاق خاصى نمى افتاد. 
ســفره هاى آبى زیر زمینى همچنان براى کمى تر شدن بیشتر له له مى زدند و 

سدزاینده رود هم همچنان خالى مى ماند؛ گیرم کمى کمتر از حال فعلى آن.
پس داستان باید به یک چیز دیگر بر گردد. 

  سخاوت آسمان نیازمند خست زمینیان!
اقلیم اصفهان گرم است و خشک. به همان نسبت هم میزان بارندگى در طول 
ســال در چنین اقلیمى اندك اســت. براى همین از دیرباز قطــره هاى آب در
 اقلیم هاى کویرى در حکم طلا بوده و چون قدر زر را  زرگر مى شــناخته، مى 
دانسته براى استفاده از این قطرات با ارزش باید چه کارهایى انجام بدهد و چه 

کارهایى انجام ندهد.
تاریخ زیست اجداد ما در این سرزمین لبریز از ایده هاى محافظت از قطرات آب 
است. فقط کافى است تورقى در کتب ماضیه کنید تا با ابداعات و اختراعات آبى 
گذشتگان در بلاد خشک آشنا شوید و ببینید آنها براى مصرف قطره قطره آب چه 

ترفندهایى به کار مى برده اند.
هنوز هم از بازماندگان آن نسل اگر مانده باشد، به ارزش و اعتبار آب واقف است و 
به این مایه حیات عزت مى گذارد. حتماً دیده اید سالمندانى را که اگر در محل گذر، 
با قطعه نانى روى زمین مواجه شوند، خم مى شوند، آن را بر مى دارند، مى بوسند و 
جایى دور از رفت و آمد عابران قرار مى دهند. این همان عزت گذاشتن به گندمى 
است که مى دانند چه مرارتى براى پرورش آن کشیده شده و چه حجم بزرگى از 
آب پاى آن ریخته شده است. مى دانند وقتى طلا را پاى شن هاى کویر خرج مى 

کنند باید به محصولش احترام بگذارند و برایش اعتبار قائل شوند.
گذشتگان این طور فکر مى کردند اما نسل ها گشته و امروزى ها چندان به ارزش 
آب در اقلیم هاى خشک واقف نیستند. براى این ها تفاوت نمى کند که فراهم 

آوردن اسباب آسایش در تابستان گرم، به قیمت هدر رفتن هزاران لیتر آب در یک 
کولر آبى باشد یا برق انداختن اتوموبیل هاى آنچنانى با  شر شر طلاى آبى روى در 
و پیکرش. اصل، آسایش است که باید حاصل شود؛ حالا شده به هر طریقى حتى 

با خشک کردن صدها حلقه چاه در صدها نقطه از یک شهر.
این همان اصل ماجراست. یعنى اگر امسال آسمان هم سخاوت به خرج مى داد و 
براى چند ماه از در و دیوار شهر آب مى چکید، باز در بلند مدت کم مى آوردیم چون 
به ارزش  زر در خاك کویر آشنا نیستیم. چون زرگر عوض شده و قدر این گوهر را 

مثل پیشینیانش نمى داند.

  آسایش همان احتیاج نیست!
سازمان ملى بهره ورى ایران اخیراً اعلام کرده اســت که ایران از لحاظ شدت 
مصرف انرژى در سال 2022، بدترین رتبه را در کل جهان کسب کرده است. این 
سازمان، علت افتخار کسب شده(!) را به «اتلاف انرژى و راندمان پایین» مربوط 
دانسته که جایگاه کشورمان در شاخص مصرف انرژى را به قعر جدول رانده است.
آمارهاى جهانى هم ادعاى سازمان ملى بهره ورى را تایید مى کند. گفته شده 
است در حالى که تولید ناخالص داخلى ایران در سال 2022 حدود یک دهم آلمان 
بوده، اما به اندازه آن کشور انرژى مصرف کرده است. ترکیه نیز با اقتصادى بیشتر 

از دو برابر ایران، به اندازه نصف ایران مصرف انرژى دارد.
اما از همه جالب تر آمارهاى بانک جهانى است که نشان مى دهد شدت مصرف 
انرژى ایران از سال 2012 تا 2022 نزدیک 29 درصد جهش کرده؛ در حالى که 
این شاخص در آلمان و ترکیه حدود 14 درصد کاهش یافته و در مجموع، شدت 

مصرف انرژى در جهان طى یک دهه گذشته 11 درصد افت کرده است.
مفهوم این عدد و رقم ها این است که شدت مصرف انرژى در ایران در سال 2022
بیش از دو برابر متوسط جهانى اســت که یعنى ما در حال شنا کردن در جهت 

مخالف رودخانه با تمام توان و نیرو هستیم!
آب، برق، گاز، بنزین، نفت و هر چیز انرژى زاى دیگرى براى ما ابزارهاى آسایش 
و راحتى هستند. از این ها استفاده مى کنیم تا صبح را راحت تر به شب برسانیم و 
شب را آرام تر به صبح. غافل از این که اگر کفگیر به ته دیگ بخورد چه فاجعه اى 
در انتظارمان خواهد بود؛ آسایش که هیچ، جانمان در معرض خطر قرار مى گیرد.

  نانوشته ها در تابستان آتى
امروز کفگیر آب به ته دیگ خورده است. پیش بینى کرده اند امسال که پاییز و 

زمستان کم بارشى را پشت سر گذاشته ایم، باید در انتظار یکى از سخت ترین 
تابستان ها در اصفهان باشیم. سخت از این جهت که آب کم است و زندگى در 
قفس هاى آپارتمانى بدون چرخیدن پره هاى کولر ناممکن. از آن سو وقتى آب 
نباشد و کولرها هم به کار، کار تولید برق نیز با دشوارى مواجه مى شود. این یعنى 

دیگ مان خالى شده و تهِ دیگ، نمایان.
تقریباً همه نهادها و سازمان هاى بین المللى که سرشان به تنشان مى ارزد، گفته 
اند سال 2024(که مى شود سال 1403 خودمان) از سال 2023 که گرم ترین سال 
تاریخ نام گذاشته شد، گرم تر است. یعنى به عبارتى قرار است براى اقیلم هاى 
گرم و خشک مثل اقلیم اصفهان، از آسمان جهنم ببارد و به دنبالش، مصرف آب 

و برق هم سر به جهنم بگذارد. 
با این اوصاف نتیجه از همین حالا روشن است. خاموشى، شهر را فرا مى گیرد 
چون انرژى برق صرف خنک کردن منازل مى شود و فشار آب با افت قابل توجهى 
مواجه مى شود، به همان دلیل. یک جیره بندى ناگفته و نانوشته در حیطه مصرف 

انرژى تقدیم به مسرفترین استفاده کنندگان انرژى در کل جهان!  

  همه تقصیر هم متوجه ما نیست!
یادمان نرود سازمان ملى بهره ورى از چه سخن گفته بود: «اتلاف انرژى و راندمان 
پایین». به «اتلاف انرژى» پرداختیم اما تکلیف «راندمان پایین» چه مى شود؟ 
اینجاست که زمین بازى عوض مى شود و توپ از میدان مصرف کننده هاى جزء 

به زمین دستگاه هاى اجرایى بزرگ شلیک مى شود. 
این درست که هدر رفت آب و برق در منازل کم نیســت اما مگر نیروگاه هاى 
مستعمل کم هدر رفت انرژى دارند؟ مگر راندمان پایین صنایع قدیمى و دمده 

با کارکرد پایین و غیر استاندارد، آب به آسیاب بى آبى و بى برقى نمى ریزند؟  
پس مقصر فقط پشــت دیوارهاى منازل مسکونى پنهان نشده؛ چرخ هاى کند 
صنایع هم تا دلتــان بخواهد بد انرژى مصرف مى کننــد و نیاز به روغن کارى 
اساسى دارند. بهره ورى پایین یعنى همین؛ یعنى حداقل تولید با حداکثر مصرف 
انرژى. گذشت روزگارى که مى گفتند «نان در آب است»؛ حالا تامین  نان و آب 

به مویى بند شده است.
برف نمى بارد که در تابستان رودخانه و چشــمه و چاه پر آب شوند. باران نمى 
بارد که سفره هاى آب هاى زیرزمینى پر بار شود. پس چیزى که روى دستمان

 مى ماند، بى آبى و فرو نشســت و هــزار گرفتارى دیگر اســت که حاصل یاد 
نگرفتن هاى نسل امروز است. یاد نگرفته ایم مثل پیشینیان قدر آب را در کویر 
بدانیم. فکرى مى کنیم بیدى نیستیم  که با این بادها بلرزیم؛ اما مى لرزیم؛ اصلاً  

لرزیده ایم و خودمان خبر نداریم!
ده ها چاه در اصفهان خشک شده است. قنات ها یکى یکى در حال خشکیدن 
هســتند. زمین دهان باز کرده و فرو نشست تا مرز شــهر ها نفوذ کرده است. 
کشاورزى در معرض نابودى کامل اســت و مهاجرت از اصفهان فزونى گرفته. 
سد زاینده رود رو به خشک شدن است و خبرى از سامانه اضطرارى تامین آب 
شرب نیست. بیایان ها به سرعت در حال پیش روى هستند و آلودگى هوا بى داد 
مى کند. حیات قریب 5 میلیون نفر کم کم زیر تیغ اما و اگر مى رود. این ها اگر تن 

کسى را نمى لرزاند، مشکل از تن اوست  نه چیز دیگرى!

  نسخه حل مشکل
در تعریف «توسعه پایدار» گفته اند این فرآیندى است که «آینده اى مطلوب را 
براى جوامع بشرى متصور مى شود که در آن شرایط زندگى و استفاده از منابع، 
بدون آسیب رســاندن به یکپارچگى، زیبایى و ثبات نظام هاى حیاتى، نیازهاى 

انسان را برطرف مى سازد.»
با این تعریف معلوم مى شود که باید چه کنیم تا از باتلاق خودساخته مان خارج 
شویم. توسعه پایدار راه حل مشکل است. وقتى  خرج بیشتر از درآمد مى شود و 
هیچ راهى براى افزودن بر درآمد نیســت، پس باید خرج را متعادل کرد. وقتى 

آسمان نمى بارد، باید روى زمین به توسعه پایدار رسید.
گذشتگان ما بى آن که درك درستى از مفهوم هاى ثقیل امروزى داشته باشند، 
همان ها را به مرحله عمل مى رساندند. آنها در حوزه مسائل آبى در اقلیم هاى 
کویرى به یک توسعه پایدار ناخوانده و نانوشته رسیده بودند. ما هم باید مثل آنها 
عمل کنیم. رفتار گذشتگان مى تواند الگویى مناسب براى نسل امروز باشد. براى 

گذر از وضعیت قرمز آبى فعلى، شایسته است کمى به عقب نگاه کنیم. 

پاییز و زمستان پر بارش هم مشکل  را حل نمى کرد

آب ریختن به آسیاب بى آبى!  پرونده روحانى بسته شد
همزمان بــا پایان مهلــت قانونى  تسنیم|
اعتراض نامزدهاى احراز صلاحیت نشــده مجلس 
خبرگان، شــوراى نگهبان بررســى اعتراض ها را 
آغاز کرده اســت. بیش از 120 نفر از داوطلبانى که 
صلاحیت آنها  احراز نشده بود، اعتراض خود را براى 
بررســى مجدد ثبت کردند. حجت الاســلام حسن 
روحانى رئیس جمهور ســابق نیز که صلاحیت وى 
براى حضور در انتخابات مجلس خبرگان رد شــده 
بود، تا پایان مهلت قانونى، اعتراض خود را به شوراى 

نگهبان اعلام نکرد.

اعتراض روزنامه اصولگرا 
به روحانى

رد صلاحیت حسن روحانى  روزنامه جوان|
براى انتخابات مجلس خبرگان رهبرى واکنش هایى 
را در فضاى مجازى و رســانه اى داشت و تعدادى 
موافق و مخالــف درباره آن نظر دادنــد. دلایل رد 
صلاحیت روحانى البته تاکنون روشن نشده است و 
روحانى گرچه بیانیه اى هم در واکنش به رد صلاحیت 
خود منتشر کرد، اما نگفت که چرا رد صلاحیت شده 
است. شوراى نگهبان هم مطابق قانون و طبق یک 
اصل شــرعى براى حفظ حرمت افراد، اجازه علنى 
کردن دلایل رد صلاحیت هیچ فــردى را ندارد. اما 
روشن نیســت چرا خود حســن روحانى این دلایل 
را علنى نمى کند تا قضاوت شــوراى نگهبان مورد 
ارزیابى آن دسته از رســانه ها و فعالان مجازى قرار 
بگیرد که موضوع روحانى همچنان برایشان اهمیت 

دارد.

پاسخ یک روزنامه به چین
روزنامه جمهورى اسلامى |دولــت 
چین از جمهورى اسلامى ایران خواسته مانع اقدامات 
انصارا... یمن علیه کشــتى ها شود. براساس همین 
خبر، چین ایران را تهدید کرده است که اگر انصارا... 
را به خوددارى از حمله به کشــتى ها تشویق نکند، 
روابط ایران و چین دچار مشــکل خواهد شد. درباره 
اینکه مسئولان ایرانى چه جوابى به خواسته مقامات 
چینى داده اند اطلاعى در دســت نیســت ولى ما به 
عنوان مردم ایران این پاســخ را بــه آنان مى دهیم 
که شما براى حفاظت از منافع خودتان هم که شده 
قدمى براى برقرارى صلــح و ثبات در منطقه اى که 
بیشــترین روابط تجارى را در آن جستجو مى کنید 
بردارید تا در پرتو آن به منافع خود نیز برســید. ما به 
شما و هیچ دولت و کشور دیگرى اجازه تعیین  تکلیف 
براى جمهورى اســلامى ایــران را نخواهیم داد و 
صلاح شما در اینست که پایتان را از گلیم خود درازتر

 نکنید.

آمریکا به دنبال جنگ
 با ایران نیست 

همشهرى آنلاین |چارلز بــراون رئیس 
ستاد مشــترك ارتش ایالات متحده با بیان اینکه 
به اعتقاد من ایران به عنــوان یک قدرت منطقه اى 
خواهان جنگ با ایالات متحده نیســت، تاکید کرد: 
آمریکا هم بــه دنبال جنگ با ایران نیســت. براون 
 خاطرنشان کرد: هدف ما بازدارندگى و در عین حال 
محافظت از نیروهاى آمریکایى است نه ورود به یک 
درگیرى گسترده و جنگ تمام عیار اما در صورتى که 
مجبور شــدیم وارد یک درگیرى گسترده تر شویم، 

باید با احتیاط عمل کنیم.

ما ملت به شدت مخترع!
ایسنا |سرپرســت مرکز مالکیــت معنوى 
سازمان ثبت اسناد و املاك کشــور گفت: به طور 
متوســط هر 50 دقیقه یک درخواست ثبت اختراع 
به مرکز مالکیت معنوى ارســال مى شود. سیامک 
اسلامى افزود: از میان مخترعان کشور، 75 درصد 
مرد و 25 درصد زن هستند و هر سال حدود 10 هزار 
درخواســت ثبت اختراع به مرکــز مالکیت معنوى 

ارسال مى شود.

لادن ایرانمنش
توزیــع و ترکیب نیروى انســانى در آمــوزش و پــرورش و افزایش 
نســبت دانش آموزان به معلمان در مدارس دولتى طى 7 سال گذشته 
چنان دچار بدقوارگى شــده که اگر فکرى به حال آن نشود کم کم با 
نیمکت هاى پر شده از دانش آموزانى روبرو خواهیم شد که معلم ندارند. 
فقدان آینده نگرى در این سال ها کار را به جایى رسانده که به وضعیت 
فعلى دچار شــویم. نقل و انتقالات بى ضابطه معلمان در ســال هاى 
گذشــته بدون اینکه برنامه ریزى مناســبى صورت بگیرد نتیجه اى 
جز کم شدن نیروى انسانى نداشته اســت. گرچه هر سال مسئولان 
آموزش و پرورش در شهریور ماه و روزهاى مانده به مهر همواره تأکید

 کرده اند و خیال افکار عمومى را راحت کرده اند که هیچ کلاسى بدون 
معلم نخواهد ماند. اما اکنون در نیمه زمســتان طبق تحقیقات آمارى 
این کمبودها به خوبى مشاهده مى شود؛ موضوعى که موجب شده در 

برخى نقاط کشور و به  خصوص در نقاط محروم و دورافتاده که همواره 
تیر مشــکلات به آنها اصابت مى کند، کمبود معلــم یا کمبود معلمان 
باتجربه و کارآزموده به عنوان یکى از مصادیق بى عدالتى آموزشــى 

رخ نموده است. 
بررسى آمار منتشرشده نشــان مى دهد که نسبت دانش آموز به معلم 
در مدارس دولتى طى ســال هاى تحصیلى 1396 ـ 1395 تا 1402 ـ 
1401 به ترتیب در مقطع ابتدایى از 25/2 به 27/4، مقطع متوسطه اول 
از 19/9 به 25/3 و مقطع متوسطه دوم از 13/5 به 16 نفر رسیده است.

رشد نسبت تعداد دانش آموز به معلم در ســال هاى اخیر نشان دهنده 
کمبود معلم در مدارس دولتى است به ویژه آنکه برخى وزراى آموزش و 
پرورش در گذشته معتقد بودند نسبت دانش آموز به معلم باید افزایش 
یابد. در ادامه چنین نگاهى، سیاســت هایى هم اتخاذ شــد که مانع 
اســتخدام معلمان جدید و افزایش ظرفیت پذیرش دانشجومعلم در 

دانشگاه فرهنگیان شد.
به دنبال این سیاست نسبت دانش آموز به معلم در دوره هاى مختلف 
تحصیلى در هفت ســال اخیر رو به افزایش گذاشــته است و  تراکم 
دانش آموزان در کلاس هاى درس دوره ابتدایى مدارس دولتى بیشتر 

شده است.
این موضوع  نشــان مى دهد که تقاضا براى ثبت نام در مدارس دولتى 
وجود دارد اما آموزش و پرورش به دلیل نداشتن ظرفیت (معلم و کلاس 
درس)، بخشى از این نیاز را با افزایش تراکم کلاس ها برطرف کرده 
اســت و مابقى مردم به ناچار به مدارس غیردولتى که داراى ظرفیت 
پذیرش هســتند و تراکم کلاس پایین ترى (18 نفر) دارند، رفته اند، 
در حالى که طبق مصوبه 886 شوراى عالى آموزش و پرورش در سال 
1392 اســتاندارد تراکم کلاس درس در مقطع ابتدایى 20 نفر تعیین 

شده است.

توزیع بدقواره نیروى انسانى در آموزش و پرورش 
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آتش نشانى براى ایمنى 
بیمارستان ها برنامه 5 ساله دارد

رئیس جمهور درگذشت
 آیت  ا... نمازى را تسلیت گفت

چند نفر در اصفهان 
واجد راى دادن هستند؟

سه میلیون و 700 هزار نفر در استان اصفهان واجد شرایط 
شـرکت در دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شـوراى 
اسـلامى و ششـمین دوره خبرگان هسـتند. دبیرسـتاد 
انتخابات اسـتان اصفهان گفت: از این تعداد حدود 190 
هزار نفـر راى اولى واجد شـرایط راى دادن در انتخابات 
هستند. مهدى سلیمانى با اشاره به کارگیرى تمام توان 
استان براى برگزارى انتخابات پیش رو افزود: کمیته هاى 
9 گانه اطلاع رسـانى سـتاد انتخابـات بـراى برگزارى 
انتخابات پیش رو در فضایى امن و بانشاط و با بهره گیرى 
از همه ظرفیت ها، و تحقق راهبرد هاى چهارگانه تعیین 
شده از سوى رهبر انقلاب براى تامین سلامت، امنیت، 

رقابت و مشارکت حداکثرى تلاش مى کنند.

بارش پراکنده از امروز
کارشناس پیش بینى اداره کل هواشناسى اصفهان گفت: 
ناپایدارى هاى جوى به صورت بارش پراکنده برف و باران 
از بعد از ظهر سه شنبه (امروز) در مناطق غربى و شمالى 
استان پیش بینى مى شود. محمد رضا رفیعى افزود: پیش 
بینى هاى هواشناسى نشان مى دهد که دماى هوا تغییر 

محسوسى نخواهد داشت.

853 هزار تماس 
با 115  در 10 ماه 

امسـال 853 هزار تماس با 115 اسـتان اصفهان گرفته 
شده است. سرپرست اورژانس پیش بیمارستانى استان 
گفت: تماس با شماره 115 از تمامى شهرستان هاى تابعه 
دانشـگاه علوم پزشـکى اصفهان به اتاق فرمـان مرکز 
اسـتان متصل مى شـود. محسـن زمانى افزود: امسـال 
کارشناسان اورژانس پیش بیمارستانى استان اصفهان به 
260 هزار و 534 ماموریت امدادرسانى اعزام شدند که از 
مجموع این ماموریت ها 186 هـزار و 184 مورد مربوط 
به حوادث غیرتصادفى و 74 هزار و 350 مورد مربوط به 

حوادث رانندگى بوده است.

احزاب دستاوردهاى
 امیدآفرین را تبیین کنند

استاندار اصفهان گفت: احزاب و تشکل هاى سیاسى در 
آستانه انتخابات دستاوردهاى امیدآفرین را با هوشمندى 
و خلاقیت تبیین کنند. سید رضا مرتضوى در نشست با 
نمایندگان احزاب و تشکل هاى سیاسى استان اصفهان 
در اسـتاندارى افـزود:  اتفاقـى کـه در 45 سـال اخیر در 
جمهورى اسـلامى افتاده و دسـتاوردهایى که به دست 
آمده قابل دفاع است اگرچه با آرمان هایى که در سر داریم 

هنوز فاصله  وجود دارد.

افزایش 3 برابرى
 درآمدهاى گمرکى 

مدیرکل گمـرکات اسـتان اصفهان گفـت: درآمدهاى 
گمرکى اسـتان، بدون در نظر گرفتن نرخ ارز طى چهار 
سـال اخیر به سـه برابـر افزایـش یافته اسـت. رسـول 
کوهستانى پزوه ابراز داشـت: همکاران من در گمرکات 
اسـتان توانسـتند  موفق عمـل کنند به طـورى که طى 
چهار سـال صادرات از گمرکات استان بیش از 1.5 برابر 
و واردات نزدیک به دوبرابر و درآمد گمرکات استان بیش 

از سه برابر (بدون توجه به نرخ ارز) افزایش یافته است.

افزایش آمار صلح و سازش 
در اصفهان

رییـس کل دادگسـترى اسـتان اصفهـان از افزایـش 
6درصـدى آمـار صلـح و سـازش در اسـتان اصفهـان 
خبـرداد. حجت الاسـلام و المسـلمین اسـداله جعفرى 
گفت: آمار صلـح و سـازش در پرونده هایى کـه قابلیت 
سازش داشته باشـند در شـوراهاى حل اختلاف استان 
اصفهان در فروردین ماه سـال جارى 29درصد بوده و با 
برنامه ریزى هاى انجام شده و تلاش جهادى مسئولان، 
قضـات و کارکنـان مجموعه شـوراهاى حـل اختلاف 

استان، این آمار به 35درصد افزایش پیدا کرده است.

مریم محسنى
این روزها که شــرایط جوى اصفهان کمتر به روزهاى 
زمستانى شبیه است، رفتن به مناطقى از استان که برف 
باریده مى تواند حال و هواى زمستان را براى شهروندان 

اصفهانى و دیگر نقاط این استان زنده کند. 
یکى از این مناطق پیست اسکى فریدون شهر است که 
سرپرست هیات اسکى اصفهان از بازگشایى آن در روز 

پنجشنبه هفته جارى خبر داده است. 
رامین ناطقى با اشــاره به اینکه میانگین بارش روزهاى 
اخیر برف در شهرستان فریدونشــهر بالغ بر 50 سانتى 
متر بوده است لذا با توجه به مقدار برف موجود مى توانیم 
پیست را بازگشــایى کنیم از آغاز برفکوبى پیست خبر 
داده و گفته: در حال آماده کردن شــرایط براى حضور 
علاقمندان ورزش هاى زمســتانى و خانواده هایشان 

هستیم.
سرپرست هیات اسکى اصفهان همچنین از هماهنگى 
با مربیان اسکى و اسنوبرُد سخن گفته و افزوده: مربیان 

از روز چهارشنبه به بعد آماده حضور در پیست و آموزش 
خواهند بود و دیگر جلسات هماهنگى نیز برگزار خواهد 

شد.
این اتفاق در حالى در این روزها افتــاده که میزان برف 
زمستانى نسبت به سال هاى قبل کاهش یافته و تا پیش 
از این پیست معروف فریدونشــهر که همه ساله خیلى 

زودتر باز مى شد امسال با کمى تأخیر باز مى شود. 
پیست اسکى فریدون شهر درســت در ارتفاعات گردنه 
روستاى چغیورت و در دامنه کوه هاى تسیخه واقع شده. 
به همین دلیل این مجموعه مرتفع ترین پیســت اسکى 
ایران است. از لحاظ استاندارد بودن، شیب آن 35 درصد 
است که در بعضى قسمت ها به 70 درصد هم مى رسد. 
همین طور درصد ارتفاع پایه  آن از سطح دریا 2630 متر 
است، این ارتفاع در بالاترین نقطه پیست به 3000 متر 
هم مى رسد.این پیست در 180 کیلومترى غرب اصفهان 
و شش کیلومترى فریدون شهر قرار گرفته. فریدون شهر 
غربى ترین شهرستان استان اصفهان است که از سمت 

غرب به استان لرســتان، از جنوب به استان چهارمحال 
و بختیارى و از شــرق با شهرســتان فریدن و چادگان 

همسایه است.
هرچند امسال به خاطر بارش هاى کم برف، بازگشایى 
این پیست چند وقتى با تأخیر انجام شــد، اما بر اساس 
گفته هاى سرپرســت هیات اسکى اصفهان این پیست 
تا پنجشنبه بازگشایى شده است و همه علاقه مندان به 

تفریحات زمستانى مى توانند از آن استفاده کنند.
گرچه این پیست جایى است که معمولا به عنوان مکانى 
براى انجام اسکى معروف است؛ اما وقتى وارد این پیست 
شوید حتما یکى از تفریحات شما برف بازى و ساخت آدم 

برفى خواهد بود. 
تیوپ  ســوارى نیز یکى دیگر از ورزش ها و تفریحاتى 
است که در پیست فریدونشــهر مى توانید با هیجان بالا 
آن را تجربه کنید. هرچند ناطقى خاطرنشان کرده: تیوب 
سوارى در پیســت بدلیل خطرات زیاد آن ممنوع است 

بنابراین افراد حاضر مراقب باشند.

پیست فریدونشهر بالاخره باز مى شود

از پنجشنبه همین هفته
 اسکى کنید!

رییس جمهور در پیامى درگذشــت آیت  ا... نمازى را به 
حوزه هاى علمیه، مجلس خبــرگان رهبرى، بیت مکرم، 

شاگردان و علاقمندان آن مرحوم تسلیت گفت.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسى در متن پیام تسلیت 
خود آورده است: درگذشــت عالم پارسا، حضرت آیت  ا... 
عبدالنبى نمازى «رحمــت ا... علیه»، عضو فقید مجلس 

خبرگان رهبرى، موجب تأثر و اندوه خاطر شد.
این روحانى مجاهد و انقلابى که از مبارزان قبل از پیروزى 
انقلاب اسلامى بود، پس از کسب فیض از محضر اساتید 
بزرگ حوزه هاى علمیه نجف اشرف و قم، درکنار ترویج و 
تبیین معارف اسلامى و تربیت طلاب و شاگردان، با قبول 

مسؤولیت هاى مختلف قضائى، سیاسى و فرهنگى از جمله 
دادستانى کل کشور، نمایندگى مجلس خبرگان رهبرى، 
عضویت در جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و نمایندگى 
ولى فقیه و امام جمعه کاشــان، خدمات ماندگارى از خود 
برجا گذاشت که یقیناً توشه اى گرانبها براى آخرت ایشان 

خواهد بود.
اینجانب ضایعه فقدان این عالم وارســته را به حوزه هاى 
علمیه، مجلس خبرگان رهبرى، شاگردان، علاقه مندان 
به ویژه بیت مکرم و ســایر بازماندگان آن مرحوم تسلیت 
مى گویم و از درگاه خداوند متعال براى ایشان علو درجات 

و هم نشینى با ائمه اطهار علیهم السلام را مسألت دارم.

رئیس کمیسیون اقتصادى، ســرمایه گذارى و گردشگرى 
شوراى اســلامى شــهر اصفهان با بیان اینکه آتش نشانى 
براى ارتقاى ایمنى بیمارســتان هاى شــهر یک برنامه پنج 
ساله به مدیران ابلاغ کرده اســت، گفت: ساختمان تعدادى 
از بیمارستان هاى اصفهان قدیمى اســت و دولت باید براى 
ایمن ســازى آن اقدام کند.عباس حاج رسولى ها اظهار کرد: 
آتش سوزى بیمارســتان گاندى تهران، هشــدارى بود تا به 
وضعیت بیمارستان هاى شــهر اصفهان رسیدگى کنیم.وى 
افزود: در این راستا جلسه اى با مسئولان سازمان آتش نشانى 
برگزار شد و طبق گزارش ارائه شده، کارشناسان این سازمان از 
تمام بیمارستان هاى اصفهان بازدید کردند و براى ایمن سازى 

تمام این بیمارستان ها برنامه دارند.وى با بیان اینکه چند روز 
پیش واحد بایگانى بیمارستان آیت ا... کاشانى دچار آتش سوزى 
شد، خاطرنشان کرد: آتش نشانى اصفهان یک برنامه پنج ساله 
نیز براى ارتقاى ایمنى بیمارستان هاى شهر به مدیران ابلاغ و 
400 ساختمان ناایمن اصفهان را شناسایى کرده است که اداره 
کل راه و شهرسازى مشخصات آن را دریافت کرد تا اقدامات 
لازم انجام شود.حاج رسولى ها با بیان اینکه ساختمان تعدادى 
از بیمارستان هاى اصفهان قدیمى اســت و دولت باید براى 
ایمن سازى آن اقدام کند، ادامه داد: شهروندان اصفهانى توجه 
داشته باشند که در هر لحظه از شبانه روز بالغ بر 1000 نیرو از 

آتش نشانى آماده مقابله با بحران هستند.

 افتتاح 18 پروژه در جرقویه همزمان با دهه فجر

ورودى غربى شهر داران آسفالت شد

مرمت اثر تاریخى ارزشمند در کاشان

 راه اندازى 4 آموزشگاه آزاد به همت 4 مددجو

 اصلاح شبکه آب روستاى اسلام آباد

 اختصاص اعتبار براى تکمیل طرح هاى بَرزُك

 نصف جهان   فرماندار جرقویه از افتتاح و کلنگ زنى 
18 پروژه در این شهرستان در دهه فجر خبر داد.

محسن ریاحى اظهار کرد: به مناسبت دهه فجر، 14 
پروژه با مجموع اعتبارى به مبلغ 187 میلیارد و 550 
میلیون ریال افتتاح مى شود. وى افزود: این پروژه ها 
شــامل 7 پروژه راهدارى، 6 پــروژه دهیارى، چهار 

پروژه شهردارى و یک پروژه بهزیستى است.

فرماندار جرقویــه افتتاح مرکز جامع ســلامت در 
شــهر نصرآباد را یکى از مهم ترین پروژه ها برشمرد 
و خاطرنشــان کرد: به دنبال کلنگ زنى یک مرکز 
سلامت جدید در شــهر نیک آباد و در ایام دهه فجر 
هستیم، همچنین چند مرکز جامع سلامت در دیگر 
مناطق این شهرستان در 2 سال گذشته افتتاح شده  و 

خدمات بهداشتى به مردم ارائه مى کنند.

 نصف جهان    اردیبهشت امسال گزارشى از وضعیت 
نامناسب و حادثه خیز بودن ورودى غربى شهر داران 
از اخبار شــبکه استانى پخش و در ســفر مدیرکل 
راهدارى اســتان به این شهرستان وعده پیگیرى و 
حل این موضوع تا قبل از فصل ســرما و پایان سال 

داده شد. 
حالا عزیزا... عباسى فرماندار شهرستان فریدن گفته 
است: تکمیل زیرساخت ها، ســاماندهى و آسفالت 
ورودى و خروجى شهر داران جزو 56 مصوبه اصلى 
سفر استاندار به شهرســتان فریدن بود و با توجه به 
حادثه خیز بودن این نقاط، مسیر سه راهى روستاى 

نماگرد تا ورودى شــهر داران باهمکارى اداره کل 
راهدارى و حمــل و نقل جاده اى اســتان اصفهان 

آسفالت شد.
رئیس اداره راهدارى و حمل و نقل جاده اى شهرستان 
فریدن نیز گفت: براى آسفالت این مسیر به طول 2 

کیلومتر بیش از 7 میلیارد تومان هزینه شده است.
اکبرمظاهرى با اشــاره به لزوم تکمیل میدان هاى 
سه راهى نماگرد و پل ناســیونال شهر داران گفت: 
باتوجه به ســرماى هوا، ســاخت ایــن میدان ها با 
مشارکت شهردارى داران در ســال 1403 اجرایى

 مى شود.

 نصف جهان    سومین مسجد مناره دار تاریخى ایران 
مرمت شد.

قسمت هاى آسیب دیده مسجد جامع کاشان سومین 
مسجد مناره دار تاریخى ایران مرمت شد. 

مسجد جامع کاشان از قدیمى ترین بنا هاى مذهبى 
این شهرستان است که حیات اولیه اولیه آن به دوران 

صدر اسلام و آل بویه بازمى گردد.
رییــس اداره میــراث فرهنگــى، صنایع دســتى 
و گردشــگرى کاشــان گفت: مرمت مسجد جامع 
کاشان، شامل نماســازى بیرونى با مصالح سنتى، 
تراشیدن اندود کاهگل فرسوده، اجراى اندود کاهگل 
در جداره خارجى ضلع جنوبى، اجراى آب چکان بام و 

شمشه گیرى قاب پنجره ها با بیش از سه میلیارد ریال 
هزینه از محل اعتبارات ملى اجرا شد.

احمد دانایى نیا افزود: مســجد جامع کاشان، در یک 
دهه گذشته، بار ها مرمت شــده که شامل تثبیت و 
استحکام بخشى قســمت هاى فرو ریخته، مرمت 
جناحین گنبدخانه، مرمت حیاط و زیرزمین مسجد 

بوده است.
رییــس اداره میــراث فرهنگى، صنایع دســتى و 
گردشگرى کاشان افزود: مناره آجرى مسجد جامع 
کاشــان، داراى کتیبه کوفى به تاریخ 466 هجرى 
قمرى است و در ســال 1315 به شــماره 252 در 

فهرست آثار ملى به ثبت رسیده است.

 نصف جهــان   چهار مددجوى خوش فکر لنجانى، با 
راه اندازى 4 آموزشــگاه آزاد فنى و حرفه اى، زمینه 
اشتغال خود و مســیر آموزش فنى حرفه اى را براى 
جوانان این شهرســتان آســان کردند. این 4 نفر از 
مددجویان تحت حمایت کمیته امداد هســتند که با 
دریافت تسهیلات قرض الحسنه اشتغال4 آموزشگاه 
آزاد فنى و حرفه اى در زمینه هاى مختلف در بخش 

باغبهادران راه اندازى کردند.
احمد یوســفى رئیس کمیته امداد امام خمینى (ره) 
شهرستان لنجان با اشاره به رشته هاى آموزشى در 
این آموزشگاه هاى آزاد، افزود: هر یک از مددجویان 

در آموزشــگاه هاى خــود، آمــوزش تخصصى در 
زمینه هاى کامپیوتر، خطاطى، پخت و پز و آرایشگرى 

و پیرایشگرى را به کارآموزان آموزش خواهند داد.
وى با بیان اینکه ارائه تســهیلات اشــتغال زمینه 
رشــد اقتصادى طرح هاى مددجویى را گســترش 
مى دهد، گفت: به هر یک از مددجویــان براى راه 
اندازى آموزشــگاه فنى و حرفه اى، تسهیلاتى به 
ارزش 300 میلیون تومان پرداخت شده است. رئیس 
کمیته امداد شهرســتان لنجان، مددجویان تحت 
حمایت را داراى ایده هاى موفق در زمینه اشــتغال

 معرفى کرد.

 نصــف جهان   شــبکه آب روســتاى اســلام آباد 
فریدونشهر با 43 میلیارد ریال هزینه اصلاح شد.

بنابر اعلام شــرکت آب و فاضلاب استان با اجراى 
این طرح یک روستاى 62 خانوارى با جمعیت 256 
نفر تحت پوشش قرار مى گیرد. منبع تامین آب این 
روستا یک چاه با ظرفیت 8 لیتر در ثانیه و مخزنى با 
ظرفیت 36 متر مکعب است و 10 کیلومتر خط انتقال 
و 3/9 کیلومتر اصلاح شبکه با اجراى این طرح انجام 

شده است.
همچنین آبفــاى منطقه خــور و بیابانــک اعلام 
کرد: طرح لوله گذارى شــبکه توزیــع آب نهضت 
ملى مســکن شــهر خور به طــول دو هــزار متر 

اجرا شد.
در این طرح دو هزار متر لوله پلى اتیلن با قطر 90 و 
110 میلى متر استفاده شــده و در مدار بهره بردارى 

قرار گرفت.

 نصــف جهــان  45 میلیــارد تومــان از محــل 
اعتبارات ملى و اســتانى بــراى تکمیل طرح هاى 
عمرانــى بخــش - بــرزك اختصــاص داده 

شد.
فرماندار کاشان در دیدار بخشدار و اعضاى شورا ها 
و دهیاران بخش برزك گفت: این طرح ها شــامل 
آسفالت، بلوار ورودى سادیان و مَرَق، تکمیل و تجهیز 

اورژانس، اســتخر ذخیره آب، ساماندهى رودخانه و 
پل است.

محمد شــریف زارعى افزود: روستاى مَرَق از جمله 
روستا هاى هدف گردشــگرى است و در طول سال 
گردشگران و کوهنوردان زیادى به این منطقه سفر 
مى کنند و بلوار ورودى این دو روســتا حائز اهمیت 

است. 

 خورشید کیایى
طرح صدور گواهینامه یک روزه براى مالکان موتورسیکلت در 122 شهرستان از 22 استان 
کشور از جمله در اصفهان در حال اجرا است. طرحى که با دورخیزى پرسرعت اجرا مى شود 

تا موتورسواران بتوانند در عرض یک روز گواهینامه دریافت کنند. 
در حال حاضر بسیارى از موتورســواران اصفهان براى تأمین معاش از این وسیله استفاده 
مى کنند و تعداد کمى هستند از این راکبان هستند که به دلایل دیگر موتور دارند. این در حالى 
است که تا پیش از این هر دو گروه به دلیل دشوار بودن مراحل گرفتن گواهینامه از زیر بار 

این موضوع شانه خالى مى کردند.
اما حالا با آسان شدن گذر از ســد گرفتن گواهینامه براى راکبان موتور سوار در اصفهان، 

مى توان این امیدوارى را داشت که آنها با رعایت قوانین درصد حوادث را نیز کاهش دهند.
از سویى دیگر با منظم شــدن و ایجاد بانک اطلاعاتى از این طریق پلیس مى تواند بدون 

مماشات با راکبان متخلف برخورد لازم را داشته باشد. 
آنطور که رئیس پلیس راهور فرماندهى انتظامى اصفهان گفته؛ در طرح دریافت گواهینامه 
آسان، افراد متقاضى به آسانى و تمامى مراحل حضورى اخذ گواهینامه را در یک روز انجام 
دهند. طرحى که به اعتقاد ســرهنگ زارع با هدف کاهش 50 درصدى هزینه، تسریع در 

فرایند صدور گواهینامه، کاهش افراد فاقد گواهینامه و افزایش ایمنى تردد و کاهش سوانح 
رانندگى اجرا مى شود.

آنگونه که پلیس اعلام کرده، فقط مردان بالاى 18سال که مالک موتورسیکلت هستند، 
مى توانند در این طرح شرکت کنند. اما شرط مالکیت وسیله نقلیه باعث مى شود بسیارى از 
افراد متقاضى دست شان به گواهینامه نرسد. از جمله این افراد اعضاى خانواده هایى هستند 
که از یک موتورســیکلت اســتفاده مى کنند و با وجود اینکه از مهارت هاى لازم رانندگى 

برخوردارند، اما از قرار گرفتن در این طرح محروم شده اند.
از ســوى دیگــر این طــرح مى توانــد با ایجــاد نظــم و قوانیــن بازدارنده تر ســهم

 موتورسیکلت ها و راکبان آنها را در زمینه تصادفات کاهش دهد.  با نگاهى گذرا به عددها و 
رقم ها در تصادفات فوتى شش ماه اول سالجارى، به خوبى متوجه مى شویم که 112 راکب 
موتورسیکلت و معادل 52 درصد تصادفات سهم تقصیر داشته اند و 101 نفر سایر کاربران 
ترافیک به میزان 48 درصد سهم تقصیر در تصادفات منجر به فوت داشته و مقصر شناخته 

شده اند.
همچنین عابران پیاده با 24 درصد و سایر وســایل نقلیه با 20 درصد پس از موتورسیکلت 

بیشترین سهم را در تصادفات رانندگى شهر اصفهان به خود اختصاص مى دهند.
اما در همین حال تشویق و تسهیل در گرفتن گواهینامه موتور مى تواند این نگرانى را ایجاد 
کند که به تعداد موتورسوران اضافه شود و عددهاى حادثه در این رابطه هم بزرگتر شوند، 
با توجه به اینکه هشت درصد تصادف هاى فوتى موتورسیکلت سواران در بزرگراه ها و 92 

درصد در سایر معابر گزارش شده است.
موتور ســیکلت ســواران به دلیل انجام طیف گســترده اى تخلفات رانندگى، امروز به 
یکى از نابســامانى هاى ترافیکى تبدیل شــده اند و اگرچه پلیس ســعى کرده با اجراى
 طرح هاى مختلفى نظم و انضباط را در خصوص این وسایل نقلیه و راکبان آنها اعمال کند اما 
همچنان مشکل موتورسیکلت و راکبان آن پابرجاست. بنابراین در کنار آسان کردن دریافت 
گواهینامه راکبان موتورسیکلت، به نظر مى رســد که پلیس باید وجوه دیگرى را در زمینه 

چکش کارى قوانین مربوط به این رانندگان در نظر بگیرد.

تیغ دو لبه ساده شدن گرفتن گواهینامه براى موتور
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مرورگر وب کروم گوگل در آخرین نسخه خود از فناورى 
هوش مصنوعى اســتفاده مى کند. براساس اعلام این 
شرکت، به زودى ســه ویژگى جدید 
مبتنى بر هــوش مصنوعى به کروم 
در سیســتم هاى مــک و وینــدوز 
اضافه مى شــود. این ویژگى ها شامل 
سازماندهى هوشــمندانه تب ها، سفارشى سازى تم و 
دریافت کمک هنگام نوشتن محتوا در وب ازجمله تهیه 

محتواى پست  ها مى شود.
ویژگى دریافت کمک هنگام نوشتن محتوا به کاربران 
اجازه مى دهد براى تهیه پیش نویس محتواهایى مانند 
ایمیل ها از این دســتیار کمک بگیرند. دستیار نگارش 

داخلى در کروم به کاربران پیشنهاد مى  دهد که چگونه 
در صورت نیاز محتوایى تجارى بنویســند یا پاســخى 
ماسب و دوستانه بعد از دریافت دعوت نامه یک مهمانى 

ارسال کنند.
انتظار مى رود نســخه آزمایشــى این قابلیت ماه آینده 
در نسخه کروم در دســترس کاربران قرار گیرد تا آن ها 
بتوانند تنها با کلیک راست روى کادر متنى یا هر فیلدى 
در وب سایت ها، از گزینه «به من در نوشتن کمک کن» 
استفاده کنند. کاربر در شروع، ابتدا لازم است چند کلمه 
بنویسد و سپس هوش مصنوعى گوگل براى کمک وارد 

عمل مى شود.
علاوه بر دستیار نوشتن، هوش مصنوعى مى تواند براى 

سازماندهى تب ها و شخصى سازى مرورگر نیز استفاده 
شود. برخى کاربران هنگام کارکردن، تب هاى زیادى را 

باز نگه مى دارند.

 ویژگى جدیــد هوش مصنوعــى کروم بــه کاربران 
این امــکان را مى دهد تا آن هــا در گروه هاى مختلف 
ســازماندهى کنند. با این حال، این شــرکت توضیح 

مى دهد که مدیریت تب ها مى تواند به صورت دســتى 
Tab Organizer نیر انجام شود. کاربران مى توانند با

به طور خودکار تب ها را ساماندهى کنند.
این ویژگى با کلیک راســت روى یک تــب و انتخاب 
«سازماندهى تب هاى مشابه» در دسترس خواهد بود. 
کروم همچنین عنوان و ایموجى هایى را براى تب هاى 
گروهى که ایجاد مى شود، پیشنهاد مى دهد تا پیداکردن 

آن ها را آسان تر کند. 
این ویژگى براى کمک به زمانى کــه کاربران در حال 
خرید آنلاین، تحقیق، برنامه ریزى سفر یا انجام کارهاى 

دیگرى هستند، بسیار مفید است.
یکى دیگر از قابلیت هاى جدید مبتنى بر هوش مصنوعى 

به کاربران اجــازه مى دهد تم هاى سفارشــى را براى 
مرورگر کروم خود تولید کنند. این ویژگى به آنها امکان 
 «Customize Chrome» مى دهد پس از بازکــردن
و کلیک کــردن روى «Change theme»، تم ها را 
براساس موضوع، وضعیت، ســبک بصرى و رنگ و با 

Create with» ایجاد کنند.  AI» انتخاب گزینه
در حالى که ویژگى تهیه پیش نویس تا انتشــار نسخه 
بعدى کروم در ماه آینده میلادى ارائه نمى شود، گوگل 
مى گوید که سایر ویژگى ها مانند ســازماندهى تب ها 
و ایجاد کننده تم هوش مصنوعــى طى چند روز آینده 
در ایالات متحده در دســترس کاربران مک و ویندوز 

قرار مى گیرد.

سامسونگ تأیید کرده امسال جایگزین خود را براى Dolby Atmos عرضه مى کند. 
این فناورى صداى فراگیر سه بعُدى براى تلویزیون ها، ساندبارها 
و وســائل دیجیتال دیگر عرضه مى شــود. در ادامه به آخرین 

اطلاعات درباره فناورى IAMF سامسونگ مى پردازیم.
پیش از هر چیز باید بگوییم فناورى جایگزین سامســونگ براى 
دالبى آتموس با محصولات قیمى تر هم سازگارى دارد و امکان اضافه کردن آن از 
طریق آپدیت نرم افزارى وجود دارد. مهم تر اینکه یوتیوب نیز پشتیبانى از این فناورى 

صوتى جدید را در سال میلادى جارى اضافه مى کند.
نوامبر سال میلادى گذاشته بود که سامســونگ خبر از همکارى خود با گوگل در 
ImmersiveAudio ۳ جدید داد کهDspatial زمینه توســعه یک فناورى صداى

Model and Formats (IAMF) نام گرفته است. این فناورى براى تلویزیون هاى 

هوشمند، ساندبارها، گوشى هاى هوشمند، هدفون ها، تبلت ها، سینماهاى خانگى و 
تعداد دیگرى از لوازم صوتى دیگر ارائه خواهد شد.

سامسونگ در حاشیه نمایشگاه CES2024 جزئیات بیشترى از برنامه هاى خود را 
با حرفه اى هاى این صنعت در میان گذاشت. طبق گزارش Insight Media، این 
غول کره اى تأیید کرده همین امسال فناورى صداى سه بعدى این کمپانى عرضه 
مى شود. هم زمان گفته شده یوتیوب نیز امسال پشتیبانى از محتواهاى منطبق بر 

IAMF را به وب سایت خود اضافه مى کند.

خبر خوب اینکه برخلاف نسل جدید فناورى صداى دالبى، براى دستیابى به فناورى 
صوتى جدید سامسونگ به خرید محصولات جدید نیاز نیست و قرار است از طریق 

یک آپدیت جدید در اختیار دارندگان محصولات قدیمى تر هم قرار بگیرد. البته فعلاً 
چیزى درباره محصولات سازگار با IAMF نمى دانیم و حتى ممکن است سامسونگ 

اسم جذاب ترى براى آن در نظر بگیرد.
فناورى صوتى IAMF سامسونگ در سناریوهاى مختلفى چون گیمینگ، واقعیت 
مجازى، واقعیت افزوده، استریم اینترنتى، پخش آفلاین و استریمینگ بکار گرفته 
مى شود. این فناورى منبع باز بوده و استفاده از آن بى نیاز از پرداخت حق مالکیت به 

سامسونگ است. 
به صورت خلاصه اگر بخواهیم بگوییم، IAMF مجموعــه اى از فناورى هاى نرم 

افزارى براى ارائه صداى سه بعدى بر روى وسائل مختلف است.

اپل آپدیت iOS17,3 و iPadOS17,3 را براى دســتگاه هاى پشتیبانى شــده 
منتشر کرد. این به روزرسانى ها براى همه کاربران قابل دسترس 

هستند.
آپدیت iOS17,3 داراى یک قابلیت جدید محافظت از گوشى 
دزدیده شده با نام Stolen Device Protection است. اگر کسى 
گوشى شما را بدزدد و همچنین رمز عبور شما را داشته باشد، این قابلیت یک لایه 

امنیتى اضافى ایجاد مى کند.
Face ID نیاز به Stolen Device Protection استفاده از قابلیت

یا Touch ID براى دسترســى به رمزهاى عبور ذخیره شده
 دارد.

Apple در حالى که تغییر تنظیمات حساس مانند رمز عبور 
ID یا رمز عبور دستگاه شما با تاخیر امنیتى محافظت 

مى شــود (مگر اینکه آیفون در 
مکان هاى آشــنا باشد). در 

Face این مواقع شما نیاز به
ID یا Touch ID دارید که 
باید یک ساعت صبر کنید و 
سپس باید یک تائید هویت 

بیومتریــک اضافــى موفق 
داشته باشید.

این قابلیت یکى از چیزهایى اســت که معلوم نیســت چرا تابه حال ارائه نشــده 
بود. بنابراین ما امیدواریم که گوگل و ســایر ســازندگان گوشــى هاى اندروید 
نیز به ســرعت از آن الهام بگیرنــد و قابلیت مشــابهى در اختیار کابــران قرار 

دهند.
آپدیت iOS17,3 همچنین یک والپیپر جدید اضافه کرده و برنامه اپل موزیک نیز 
به شما اجازه مى دهد تا با دوستان خود در پلى لیست ها همکارى کنید. 
همچنین AirPlay اکنون داراى قابلیت پشتیبانى از هتل است که 
به شما اجازه مى دهد تا محتوا را 
مستقیما در تلویزیون اتاق خود 
در هتل هاى منتخب اســتریم 
کنید. قابلیت تشخیص تصادف 

نیز بهینه شده است. 
iOS17,3 بــراى  آپدیــت 
گوشــى هاى آیفــون XS و 
XR و جدیدتر (شــامل آیفون 

11 تــا 15) قابــل دریافت و 
نصب اســت. همچنین آپدیت 
iPadOS17,3 را نیز مى توانید 
روى آى پد نسل 6، آى پد مینى 

نسل 5 و جدیدتر دانلود و نصب کنید.

گوگل کروم با هوش مصنوعی به روز می شود

جایگزین سامسونگ برای صدای دالبی آتموس  آپدیت iOS۱۷٫۳ با قابلیت محافظت از گوشی دزدیده شده 

            گوشی تاشوی
 اقتصادی و کاربردی 

بدزدد و همچنین رمز عبور شما را داشته باشد، این قابلیت یک لایه 
 ایجاد مى کند.

Face ID D نیاز به Stolen Device Protectionیتn

به رمزهاى عبور ذخیره شده  براى دسترســى

Apple ییر تنظیمات حساس مانند رمز عبورe

تفظت  دستگاه شما با تاخیر امنیتى محا
گر اینکه آیفون در 

ــنا باشد). در 
Face eنیاز به

To دارید که 

ت صبر کنید و
ک تائید هویت 

ضافــى موفق 

به شما اجازه مى دهد تا با دوستان خود در پلى لیس
yهمچنین AirPlay اکنون داراى قابلیت پشت

به شما اجا
د مستقیما
در هتل ها
کنید. قابلی
ش نیز بهینه
آپدیــت
گوشــى
XR و جد

5 تــا 5 11
نصب اسـ
OS17,3
روى آى پد

5نسل 5 و جدیدتر دانلود و نصب کنید.

20 سال پیش، گوشى هاى تاشو صرفا ابزارهایى براى برقرارى ارتباط با دیگران یا تماس گرفتن و ارسال پیام نبودند؛ بلکه آیتم هایى در فشن هاى مختلف به شمار مى رفتند که در اختیار داشتن آن ها 
نوع زندگى و توجه شما به آیتم هاى خاص را به رخ دیگران مى کشید. موتورولا ریزر V۳ یکى از جذاب ترین گوشى هاى تاشوى آن زمان بود که با طراحى منحصربفرد و خاصى که 
ارائه مى داد در شمار محبوب ترین گوشى هاى تاریخ در دنیا به شمار رفته و در کشورمان هم هواخواهان بسیارى داشت.اکنون در سال 2024 شاهد بازگشت گسترده گوشى هاى

تاشو به بازار هستیم. با این حال شرایط با سال 2003 بسیار فرق کرده و پرچمداران قدرتمند و گرانقیمتى مثل گلکسى زد فلیپ سامسونگ یا اوپو فایند ان فلیپ از زمین تا آسمان 
با گوشى RAZR پدر شما تفاوت دارند! البته استفاده از این گوشى ها هنوز تا حدى همان حس و حال نوستالژیک و جذاب را برایتان زنده خواهد کرد؛ اما فناورى هاى بسیار پیچیده 

و پیشرفته اى که در آن ها به کار رفته باعث مى شود قیمت آن ها سر به فلک کشیده و از توانایى بسیار از ما خارج شود!
البته در بحبوحه نبرد سنگین گوشى هاى هوشمند تاشو، نیاز جدیدى به دستگاه هاى ارزان قیمت و اقتصادى در حال شــکل گیرى در بازار است؛ به طوریکه احتمالا به زودى شاهد بازگشت مجدد 
گوشى هاى تاشوى اقتصادى در سال 2024 خواهیم بود. در این گوشى ها از صفحه نمایش هاى لمسى بزرگ و پردازنده هاى قدرتمند خبرى نخواهد بود و در عوض با دستگاه هایى ابتدایى طرف 
خواهیم بود که کاربرى بسیار ساده اى داشته و گزینه هایى بسیار جذاب و شیک براى کودکان، افراد مسن و هرکس که قصد دارد از گوشى خود تنها براى تماس گرفتن، ارسال پیام و شاید گشت و 
گذار ساده در اینترنت استفاده کند به شمار مى روند.   در ادامه این مطلب به معرفى پنج نمونه از برترین گوشى هاى تاشوى اقتصادى در سال 2024 مى پردازیم که در کنار طراحى جذاب و نوستالژیک 

تاشو قابلیت هاى ارتباطى بى نقص، ابعاد مناسب و قیمت هاى فوق العاده اى دارند.

۵

غیرممکن اســت که صحبت از گوشى هاى تاشو 
اقتصادى باشــد و نامى از نوکیا برده نشود! البته 
این برند در ســال هاى اخیر تنها شبحى از شکوه 
سال هاى گذشته خود را داشته است. با این وجود 
شــکى نیســت که این کمپانى یکى از ماهرترین 
برندهاى جهانــى در تولید محصولات تاشــوى 

اقتصادى باکیفیت براى همه رده هاى سنى است.
گوشى هاى کلاسیک اخیر نوکیا دنباله روى مسیر 
چند سال اخیر این کمپانى در ساخت دستگاه هاى 
نوستالژیک به شمار مى روند. در سال هاى گذشته 
نوکیا نمونه هایى مدرن از تعدادى از پرطرفدارترین 
محصولات تاریخ خود مثــل نوکیا 3310، نوکیا 
8210 یا نوکیــا 6310 را روانه بــازار کرده و با 
استقبال بســیار خوبى هم روبرو شده است. گام 
بعدى براى این کمپانى رونمایى از گوشى تاشوى 
نوکیا 2780 فلیپ بود. در نگاه اول به نظر مى رسد 
که این گوشــى نیز بازســازى یکى از محصولات 

تاشوى قدیمى نوکیا باشد. 
با این وجود طرفداران دوآتشــه نوکیا بدون شــک متوجه خواهند شد که 
این برند اساسا گوشــى کلاســیکى تحت عنوان Nokia2780 نداشته و 
Nokia2780Flip یک محصول کاملا جدید است! علیرغم این مساله، نوکیا 

2780 فلیپ با ظاهر فوق العاده کلاسیکى که دارد قادر است شما را به طور 
کامل به دهه اول قرن 21 میلادى برگرداند. این گوشى همچنین به خوبى 
با استانداردهاى مدرن ساخت گوشى هاى کلاسیک سازگار است. علاوه بر 
این، نوکیا در این گوشى از تراشه اسنپدراگون 205 کوالکام بهره برده و آن 
را به 4 گیگ رم مجهز کرده است. حافظه جانبى خود این گوشى البته اصلا 
چنگى به دل نمى زند. اما نوکیا با افزودن درگاه کارت حافظه میکرو اس دى 
امکان ارتقاى حافظه را در اختیار کاربران این گوشــى قرار داده است.نوکیا 
همچنین یک دوربین 5 مگاپیکســلى هم درون این گوشى تعبیه کرده که 
امکان عکس و فیلمبردارى ابتدایى را براى کاربران فراهم خواهد کرد. این 

گوشى قیمتى حدود 90 دلارى دارد.

آلکاتل از جمله برندهایى ست که سال هاى سال در بازار موبایل فعال است؛ اما هرگز نتوانسته سهم بزرگى از این بازار را در هیچ نقطه اى 
از دنیا تصاحب کند. البته تمرکز این برند همواره روى گوشى هاى اقتصادى بوده و در این زمینه هم به پیشرفت هاى بزرگى رسیده؛ 
به گونه اى که گوشى هاى اقتصادى این کمپانى هم در کلاس هوشمند و هم نیمه هوشمند توانسته اند توازن بسیار خوبى بین قیمت 

و عملکرد ایجاد کرده و طرفداران خاص خود را داشته باشند.
آلکاتل گو فلیپ 4 یکى از بهترین گوشى هاى اقتصادى تاشوى سال 2024 است که ظاهر کلاسیک محصولات بیست سال 
پیش را با مشخصاتى مدرن ادغام کرده است. مشابه با نوکیا 2780 فلیپ، گوشى آلکاتل نیز از سیستم عامل KaiOS بهره برده 
و به 4 گیگ رم مجهز است.  آلکاتل البته امکان ارتقاى حافظه را براى علاقمندان فراهم کرده است. این گوشى همچنین 
از یک صفحه نمایش اصلى 2,4 اینچى TFT LCD بهره مى برد و یک نمایشگر کوچکتر را نیز براى مشاهده اعلان ها، 

تماس هاى از دست رفته و پیام ها در اختیار کاربران قرار مى دهد.
گوشى تاشوى آلکاتل همچنین از شبکه ۴GLTE پشتیبانى کرده و یک دوربین ابتدایى 2 مگاپیکسلى دارد. این گوشى 

همچنین در چندین نسخه مختلف روانه بازار شده و با قیمت حدود 90 دلار قابل خرید خواهد بود. 

این برند سال هاســت کــه حضورى 
پیوسته در بازار گوشــى هاى موبایل 
رده پایین داشــته و محصولات قابل 
قبولى را هم تولید مى کند. گوشى هاى 
تاشوى اقتصادى بخش مهمى از سبد 
محصولات این کمپانى را شــامل 
مى شوند که در کنار ارائه قابلیت هاى 
پایه، طراحى جذابى هم داشته و احتمالا توجهات بسیارى را به خود جلب 
خواهند کرد. Blu در ســال 2024 گوشــى بلو تانک فلیپ را روانه بازار کرده است. در 
بخش مشخصات فنى، بلو تانک فلیپ محصولى هم تراز با بسیارى رقباى خود است که 
قابلیت هایى در حد و اندازه رقباى هم قیمتش دارد. آنچه گوشــى تاشوى اقتصادى بلو 
Android AOSP را از سایر محصولات حاضر در این لیست متمایز مى کند تجهیز به

به جاى KaiOS است.
Blu Tank Flip همچنین با بهره گیرى از دو دوربین 2 مگاپیکسلى در جلو وعقب، 

عکسبردارى را نیز در کلاس قیمتى خود کاملا جدى گرفته است. بلو گوشى 
تاشوى جدیدش را در دو رنگ سبز و مشکى و با قیمت 60 دلار به بازار عرضه 

کرده است.

در نبود برندهایى مثل سامسونگ، شیائومى، اپل و 
سایرین، بازار گوشى هاى تاشوى اقتصادى عرصه 
جولان برندهایى ســت که در بازار گوشــى هاى 
هوشــمند اندرویدى به توفیق چندانى نرسیده اند. 
TCL از جمله مهم ترین برندها در این بازار است 

که یکى از بهترین گوشى هاى تاشوى اقتصادى 
دنیا در سال 2024 را در اختیارمان قرار داده است. 
گوشى تى سى ال گو فلیپ چه از نظر ظاهرى و چه 
مشخصات، شباهت بســیارى به آلکاتل گو فلیپ 
دارد. از قرار معلوم تمامى گوشى هاى جدید آلکاتل 

توسط TCL ساخته شده و روانه بازار مى شوند!
این گوشى از نظر مشخصات 

و قابلیت هــاى فنى یک 
ســر و گــردن بالاتر از 
دیگران قــرار مى گیرد. 
گوشى تاشوى تى سى 
ال از حافظــه داخلى 8
گیگابایتى بهره مى برد 
کــه دو برابــر میزان 
حافظه دیگــر رقیبان 

است. 

شاید ندانید که کمپانى سرشــناس Caterpillar که یکى از برندهاى 
معتبر حوزه قطعات و دســتگاه هاى ســنگین 
صنعتى به شمار مى رود ظرف ده سال گذشته 
دائما در صــدد عرضه گوشــى هاى موبایل 
اقتصادى و در اختیار گرفتن سهمى از این بازار 
بوده اســت. البته کمپانى Cat به طور مستقیم 
گوشــى هاى موبایل تولید نکرده و مسئولیت 
Bullitt Mobile این بخش را به برند انگلیسى
واگذار کرده است. گوشى هاى Cat همواره به 
استحکام و دوام فوق العاده خود مشهور بوده اند 
و دســتگاه هایى مثــل Cat S۶۰ و مدل هاى 
بعدى آن با همین فلســفه طراحى و ســاخت 

توانستند با پاسخ هاى بسیار مثبتى از سوى کاربران طرف شوند.
Flip است که  Cat S۲۲ ،یکى از جذاب ترین محصولات در سبد گوشى هاى کمپانى کترپیلار
Cat S۲۲ تنها گوشى هوشمند تاشوى این کمپانى به شمار مى رود. اندازه صفحه نمایش گوشى

Flip مشابه سایر محصولات امروز است؛ اما رزولوشــن آن تقریبا دو برابر آن ها، یعنى 640 در 

480 پیکسل خواهد بود.سیستم دوربین این گوشى متشکل از یک حسگر 5 مگاپیکسلى اصلى 
و یک دوربین ثانویه 2 مگاپیکسلى است. آنچه این گوشى را بسیار ارزشمندتر مى سازد، قیمت 

بسیار مناسب 65 دلارى است که براى محصولى با این مشخصات فوق العاده به شمار مى رود.
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Sبه جاىKaiOS است.

2 همچنین با بهره گیرى از دو دوربین 2 مگاپیک Blu Tank Flip

گرف عکسبردارى را نیز در کلاس قیمتى خود کاملا جدى
تاشوى جدیدش را در دو رنگ سبز و مشکى و با قیمت 60

کرده است.
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راه درمان بیماران مبتلا به آرتروز چیست؟

    زیاد شدن آب دهان خطرناک است؟    زیاد شدن آب دهان خطرناک است؟

تحقیقات جدید نشان مى دهد که پیاده روى یا دوچرخه سوارى روزانه براى رفت 
و برگشت به محل کار مى تواند التهابى را که منجر به سرطان، بیمارى قلبى و 

دیابت مى شود، کاهش دهد.
محققان فنلاندى گزارش مى دهند که به اصطلاح «رفت و آمد فعال» - پیاده 
روى یا دوچرخه ســوارى تا محل کار- براى حداقل 45 دقیقه در روز، ســطح 

نشانگر خونى التهابى به نام پروتئین واکنشىC (CRP) را کاهش مى دهد. 
آنها خاطرنشان کردند که اجتناب از اتومبیل و اتوبوس براى رسیدن 

به محل کار نیز براى کره زمین مفید است.
«سارا آلوات»، محقق ارشد از دانشــگاه فنلاند شرقى، مى گوید: 

«علاوه بر کاهش تغییــرات آب و هوایى، رفت و آمد فعال مى تواند 
براى سلامت عمومى مفید باشد.»

التهــاب مزمن ماه ها یا ســال ها طول مى کشــد و 
تحقیقات قبلى نشان داده است که مى تواند خطر 
بسیارى از مشــکلات ســلامتى رایج را افزایش 

دهد.
 مدت هاست که ورزش براى کاهش التهاب شناخته شده است.

در مطالعه جدید، محققان عادات رفت و آمد و سطوح CRP خون بیش از 6200
کارگر میانسال فنلاندى را بررسى کردند.

این مطالعه نشان داد در مقایسه با افرادى که تا محل کار خود با اتومبیل شخصى 
یا وســایل حمل و نقل عمومى مى رفتند، افرادى که حداقل 45 دقیقه در روز با 
پیاده روى یا دوچرخه ســوارى به محل کار مى رفتند، حدود 17 درصد کاهش 

سطح CRP خون داشتند.
محققان خاطرنشان کردند قرار گرفتن در معرض آلودگى هوا- چیزى که ممکن 
است به دلیل دوچرخه سوارى تا محل کار اتفاق بیفتد- به طور قابل توجهى تأثیر 
رفت و آمد فعال بر التهاب را تغییر نداد. به نظر مى رسید که حداقل 45 دقیقه رفت 

و آمد فعال براى آشکار شدن مزایاى واقعى مورد نیاز است.
آلوات در بیانیه خبرى دانشــگاه گفت: «مطالعه ما نشــان مى دهد 
که رفت و آمدهاى منظم و تا حدودى زیاد ممکن اســت التهاب 
را در بین بزرگســالان کاهش دهد. ترویج پیاده روى و دوچرخه 
سوارى به محل کار مى تواند به مزایاى سلامتى در سطح جمعیت 
و همچنین کاهش انتشــار گازهاى گلخانه اى ناشى از ترافیک 

موتورى منجر شود.»

فوق تخصص درد گفت: یکى از راه هاى درمان آرتروز تزریق PRP اســت اما 
آرتروز هایى که پیشرفته هستند نیاز به عمل جراحى و تعویض مفصل دارند.

محمدرضا حاجى ســیدابوترابى فوق تخصص درد اظهار کرد: یکى از راه هاى 
درمان آرتروز تزریق PRP است؛ براى تهیه PRP خون بیمار گرفته مى شود و 
در شرایط کاملاً استریل در دستگاهى به نام سانتریفوژ قرار داده خواهد شد و در 
مرحله بعدى پلاکت و پلاسماى خون بیمار جدا مى شود و مجدد تغلیظ مى گردد 

که در نهایت ماده به دست آمده PRP نام دارد.
PRP :فوق تخصــص درد در مرکز درمان جهاد دانشــگاهى قزوین بیان کرد
داراى فاکتور هاى رشد اســت و با تزریق در محل هاى مختلف باعث ترمیم آن 
نقطه مى شود؛ به طور مثال PRP را در مفصل هایى که دچار آرتروز شده است 

تزریق مى کنیم.
وى تصریح کرد: چند نکته مهم این است که آرتروز هایى معمولاً به PRP پاسخ 
مثبت مى دهند که در موارد خفیف تا متوسطى قرار داشته باشند، زیرا آرتروز هایى 
که پیشرفته هستند قاعدتاً نیاز به عمل جراحى و تعویض مفصل دارند و روش 

PRP در این موارد قابل انجام نیست.

این فوق تخصص درد خاطرنشان کرد: قبل از تزریق PRP حتماً باید 
ملاحظاتى انجام شود مثلاً اینکه اگر بیمار دارویى مصرف مى کند 
قطع شود و بعد از انجام PRP نیز نیاز است ملاحظاتى لحاظ شود 

که پزشک به بیمار توضیح خواهد داد.
وى ادامه داد: PRP یک روش بسیار مناسب براى افراد مبتلا به بیمارى آرتروز 

است اســت چراکه از خون خود بیمار تهیه مى شود و ماده دیگرى به بدن بیمار 
اضافه نخواهد شد. 

حاجى ســیدابوترابى در پایان گفت: براى درمان آرتــروز گزینه هاى دیگرى 
همچون تزریق گاز اوزون و ژل هیالورونیک اســید وجود دارد، اما تجربه ثابت 
کرده اســت که PRP معمولاً نتایج درخشان بسیارى در درمان 

آرتروز دارد.

در حالى که در دهان همه افراد بزاق تولید مى شود، ترشح بیش از حد بزاق زمانى 
رخ مى دهد که غدد بزاقى بیش از حد فعال مى شوند و نتیجه آن ترشح بیش از حد 
است. گاهى اوقات، وجود بیش از حد معمول بزاق در دهان یا تجمع بزاق ممکن 

است منجر به افزایش آب دهان شود.
در بسیارى از موارد، ترشــح بیش از حد بزاق موقتى خواهد بود زیرا نتیجه مصرف 
دارو یا عفونت است. در موارد دیگر، ممکن اســت علت آن بیمارى مزمنى به نام 

ترشح بیش از حد بزاق مداوم یا سیالوره باشد.
ترشح بیش از حد بزاق معمولاً از طریق مشاهده ترشــح بیش از حد آب دهان یا 
وجود لباس خیس ناشى از ترشح بزاق تشــخیص داده مى شود همچنین نوعى از 

ترشــح بیش از حد بزاق به نام ســیالوره وجود دارد و زمانى رخ مى دهد که ترشح 
بزاق در پشت دهان وجود داشته باشد و منجر به علائمى مانند مسدود شدن بزاق 

و ذات الریه شود.
گاهى اوقات، بلع ممکن اســت تحت تأثیر قرار گیرد. اگر متوجه شدید که خود یا 
فرزندتان با ترشح بیش از حد بزاق مواجه هستید، توصیه مى شود براى تعیین علت 

اصلى و بحث در مورد گزینه هاى درمانى با پزشک خود مشورت کنید.
دلایل زیادى وجود دارد که چرا ممکن است به طور موقت یا مزمن بزاق بیش از حد 
را تجربه کنید. دلایلى براى ترشح بیش از حد بزاق، از جمله ترشح بیش از حد آب 
دهان هنگام خواب، آلرژى هاى فصلى، عفونت هاى تنفسى، عوارض جانبى دارو یا 

نتیجه سکته مغزى یا سایر اختلالات عصبى وجود دارد.در حالى که ترشح بیش از 
حد بزاق اغلب با تولید بیش از حد بزاق همراه است مى تواند نتیجه ناتوانى بدن در 
پاکسازى کافى بزاق باشد، بنابراین در دهان تجمع مى یابد تا زمانى که از طریق آب 
دهان آزاد شود. این مورد مى تواند با آپنه خواب - به ویژه آپنه انسدادى خواب - رخ 
دهد، زمانى که راه هوایى باریک یا مسدود مى شود و بزاق نمى تواند به درستى جذب 
شود. به طور مشابه، آپنه خواب مرکزى زمانى رخ مى دهد که سیگنال هاى عصبى 
از مغز به درستى به سیستم تنفسى ارسال نشود. در نتیجه، تنفس و تولید بزاق به 
درستى اجرا نمى شــود. از آنجایى که آپنه خواب مى تواند یک وضعیت خطرناك 

باشد، مشاوره با پزشک گوش، حلق و بینى به شدت توصیه مى شود.

ترشح بیش از حد موقت بزاق مى تواند ناشى از عواملى مانند فساد دندان، باردارى، 
رفلاکس معده به مرى، قرار گرفتن در معرض سمومى مانند جیوه و داروهاى ضد 

تشنج باشد. این علل ترشح بیش از حد موقت بزاق به ترتیب قابل درمان هستند.
به عنوان مثال، اگر کودك شما دندان فاسد دارد و متوجه وجود آب دهان مى شوید، 
این احتمال وجود دارد که با ترمیم دندان توسط دندانپزشک، ترشح بیش از حد بزاق 
برطرف شود.به طور مشابه، ترشــح بیش از حد بزاق ناشى از باردارى احتمالا پس 
از پایان باردارى برطرف مى شود.اگر داروهایى براى شما تجویز مى شود که فکر 
مى کنید باعث ترشح بیش از حد بزاق مى شــوند، با پزشک خود در مورد داروهاى 

جایگزین یا راه حل هاى دیگر براى کنترل بزاق اضافى صحبت کنید.

در حالى که تخم مرغ حاوى مقادیر زیادى کلسترول است، خوردن آن در حد اعتدال سالم 
در نظر گرفته مى شود و هیچ خطر قابل توجهى براى سلامتى ندارد.

تخم مرغ منبع پروتئینى است که به طور منظم در بسیارى از خانواده ها مصرف مى شود و 
 ،B۱۲ (ریبوفلاوین)، ویتامین B۲ سرشار از مواد مغذى ضرورى مختلف از جمله ویتامین

ویتامین D، کولین، آهن و فولات است که به حفظ سلامت کلى کمک مى کند. اما 
مهم نیست که یک ماده غذایى چقدر ســالم یا مغذى باشد، مصرف بیش از 

حد آن مى تواند نتیجه معکوس داشته باشد و خطرات مختلفى براى 
سلامت ما داشته باشد.

تخم مرغ حاوى کلسترول است که طبق انجمن قلب 
آمریکا (AHA) ذاتاً «بد» نیست، زیرا بدن شما 

براى ساختن سلول ها و ساخت ویتامین 
ها و سایر هورمون ها به آن نیاز 

دارد.

کلســترول لیپوپروتئین با چگالى کم (LDL) و لیپوپروتئین با چگالى بالا (HDL) دو نوع 
اصلى کلسترول هستند؛ در حالى که سطوح بالاى کلسترول LDL خطر بیمارى قلبى و 
سکته را افزایش مى دهد، کلســترول HDL یا کلسترول «خوب» از 

سیستم قلبى عروقى محافظت مى کند.
در حالى که تخم مرغ سرشار از کلسترول غذایى است، ناسالم 
نیست و با کلســترول موجود در غذاها، مانند آنهایى که 
داراى چربى ترانس بالا و چربى هاى اشباع هستند، 

متفاوت مى باشد.
تحقیقات همچنین نشــان داده است که 
خوردن تخم مرغ باعث افزایش سطح 
کلســترول بد یــا افزایش خطر 
بیمارى قلبى نمى شود. یک 
مطالعه در سال 2018 که 

در مجله Nutrients منتشر شد، نشان داد که تخم مرغ به طور مثبت بر عملکرد HDL و 
پروفایل ذرات لیپوپروتئین در بسیارى از افراد تأثیر مى گذارد. 

در حالى که برخى تغییرات حداقلى را در ســطح کلسترول خود مشاهده مى کنند، برخى 
دیگر داراى افزایش LDL و HDL هســتند و برخى دیگر نسبت LDL/HDL بدون تغییر 

باقى مى مانند.
طبق بررسى منتشر شده در مجله کانادایى دیابت، محققان بررسى کردند که آیا خوردن 
6 تا 12 تخم مرغ در هفته بر عوامل خطر بیمارى قلبى در افراد مبتلا به دیابت نوع 2 یا در 
معرض خطر ابتلا به دیابت تأثیر مى گذارد یا خیر. پس از بررسى، آنها دریافتند که تخم مرغ 

هیچ تاثیر منفى بر عوامل کلیدى مانند کلسترول، انسولین یا التهاب ندارد.
جالب توجه اســت، برخى از مطالعات حتى افزایش کلسترول خوب (HDL) را با مصرف 

تخم مرغ مشاهده کردند.
محققان دریافتند افرادى که کلسترول یا تخم مرغ بیشترى مصرف مى کنند، با خطرات 
کمى بیشــتر مواجه بوده اند. با این حال، با در نظر گرفتن میزان کلسترول افراد از منابع 
دیگر، ارتباط با تخم مرغ به طور خاص ضعیف شد و نشان داد که کلسترول رژیم غذایى، 
نه فقط خود تخم مرغ، ممکن اســت عامل مهم ترى باشد که باید در انتخاب هاى سالم 

براى قلب در نظر گرفت.
توجه به این نکته مهم اســت که واکنش هاى فردى به مصرف تخم مرغ متفاوت است 
و براى بسیارى، مصرف متوســط تخم مرغ به عنوان بخشى از یک رژیم غذایى متعادل 

بى خطر است.
افراد با شرایط ســلامتى خاص، مانند دیابت، اختلال کلیوى یا بیمارى قلبى، باید براى 
مشاوره شخصى با متخصص مشورت کنند. متعادل کردن مصرف تخم مرغ با یک رژیم 
غذایى متنوع و غنى از مواد مغذى سلامت کلى را ارتقا مى دهد و خطرات بالقوه را 

کاهش مى دهد.
در حالى که تخم مرغ غنى از مواد مغذى است، هر زرده تخم مرغ بزرگ حاوى 
حدود 186 میلى گرم کلسترول است که از حد توصیه شده روزانه 300 میلى 

گرم فراتر مى رود.
مصرف روزانه تخم مرغ بر اساس ســلامت فردى، نیازهاى غذایى و کالرى دریافتى 
کلى متفاوت است. برخى تحقیقات محدود کردن مصرف تخم مرغ به 2 تا 4 تخم مرغ در 
هفته را براى افراد سالم و حتى مصرف محدودتر آن را براى افرادى که از بیمارى هاى 

قلبى عروقى (CVD) و دیابت نوع 2 رنج مى برند، توصیه مى کنند.
مطالعه دیگرى که در مجله کره اى علوم غذایى و منابع حیوانى منتشر شد، نشان داد که 

خوردن 2 تا 7 تخم مرغ در هفته به حفظ سطح کلسترول HDL و کاهش خطر ابتلا 
به سندرم متابولیک کمک مى کند.

فشار خون بالا مى تواند براى ســلامت قلب و عروق خطرناك باشــد. پیشگیرى و مدیریت 
این عارضه مى تواند به تضمین بســیارى از پیامد هاى مثبت سلامت کمک کند، اما محققان 
همچنان به دنبال یافتن بهترین روش ها براى پیشــگیرى از فشار خون بالا هستند. تحقیقى 
جدید نشان داده که مصرف شکلات تلخ در کاهش فشار خون تاثیر دارد. نتایج این تحقیقات 
نشان مى دهد که مصرف شکلات تلخ ممکن است خطر لخته شدن خون را کاهش دهد، با این 
حال محققان نتوانستند یک رابطه علت و معلولى براى این پدیده ایجاد کنند. براى رسیدن به 
نتایج دقیق تردرباره فواید بالقوه شکلات تلخ به تحقیقات بیشتردر مورد فواید بالقوه سلامتى این 
ماده غذایى نیاز است. فشار خون بالا یا پرفشارى خون زمانى اتفاق مى افتد که که نیروى وارده 
خون به شریان هاى بدن بیش از حد بالا برود.دکتر ریگود تدوالکار متخصص قلب و عروق در 

مرکز بهداشت پراویدنس سنت جان در سانتا مونیکا، کالیفرنیا توضیح داد: فشار خون بالا یک 
وضعیت پزشکى بسیار شایع است که با افزایش سطح فشار خون بدون دلیل زمینه اى مشخص 
مى شود. این تا حد زیادى شایع ترین علت فشار خون بالا در سراسر جهان است. فشار خون بالا 
به عنوان عامل اصلى بیمارى هاى قلبى عروقى، از جمله بیمارى عروق کرونر، نارسایى قلبى، 

و سکته مغزى شناخته مى شود.
به گفته این متخصص؛ فشار خون بالا را مى توان از طریق تغییر سبک زندگى و برخى دارو ها 
کنترل کرد. با این حال، مردم اغلب مى توانند براى پیشــگیرى از بروز فشــار خون بالا اقدام 
کنند. به طور کلى، داشــتن یک رژیم غذایى سالم، حفظ وزن مناســب و ورزش مى تواند در 
زمینه پیشگیرى از فشار خون بالا کمک کننده باشــد.با این حال، محققان همچنین به دنبال 

این هســتند که چگونه خوردن غذا هاى خاص ممکن است به پیشگیرى از 
فشار خون بالا کمک کند. تحقیقاتى مانند این مى تواند منجر به انتخاب غذاى 

سالم تر شود. شکلات تلخ یکى از مواد غذایى با فواید بالقوه بسیارى براى سلامتى 
است که محققان علاقه مند به تحقیق بیشتر روى آن هستند. کارن ز. برگ، متخصص 

تغذیه در این باره توضیح داد: براى اینکه شــکلات به عنوان شکلات تیره یا تلخ در نظر 
گرفته شود، باید حداقل حاوى 50 درصد مواد جامد کاکائو باشد و بسیارى از شکلات هاى 
تلخ از 70 درصد یا حتى 90 درصد کاکائو تشکیل شده است که فضاى بسیار کمترى براى 

افزودنى هاى دیگر مانند شــکر باقى مى گذارد.نتایج این تحقیق براى موارد مثبت مصرف 
شکلات تلخ امیدوارکننده بود. 

در فصل سرما درد مفاصل و استخوان ممکن است بیشتر شود اما علت 
این موضوع چیســت؟ براى جلوگیرى از درد مفاصل ابتدا باید علت 

بروز درد را بدانید.
با آغاز فصل سرما و کاهش دماى هوا بسیارى از افراد، از درد مفاصل 
و استخوان شکایت مى کنند اما علت درد مفاصل در زمستان چیست؟ 

چرا درد پا و استخوان در فصل زمستان بیشتر است.
با سرد شدن هوا، افت و تغییر در فشــار هوا موجب انبساط تاندون ها، 
ماهیچه ها و بافت هاى اطراف شده و احساس درد و سفتى در عضلات 
و مفاصل حس خواهد شد. مشکل درد مفاصل در هواى سرد بیشتر در 
افراد دچار مشکل آرتریت به وجود مى آید. همچنین با سردى هوا مایع 
سینوویال مفصل غلیظ شــده و نمى تواند باعث روغن کارى مفاصل 
شــود و در نتیجه هنگام حرکت دادن مفصل، درد بیشترى احساس 

خواهد شد.
در زمستان بخاطر کمبود نور خورشید سطوح ویتامین D بدن کاهش
 مى یابد. ویتامین D براى جذب کلسیم، یک ماده معدنى حیاتى براى 
حفظ استخوان هاى قوى، ضرورى است. افرادى که ویتامین D کافى 
ندارند ممکن است درد مکرر استخوان، ضعف عضلانى و افزایش خطر 

ابتلا به پوکى استخوان را به ویژه در ماه هاى زمستان تجربه کنند.
با سرد شــدن هوا گردش خون دچار اختلال شده و کاهش مى یابد. 
هنگامى که خون به درستى گردش نمى کند، اکسیژن و مواد مغذى 
نمى توانند به طور موثر به بافت ها برسند، که این وضعیت مى تواند 
منجر به ســفتى و گرفتگى، درد در پاها، بازوها و دست ها شود. این 
نوع درد در پاها اغلب هنگام نشســتن یا ایستادن طولانى مدت بدتر 

مى شود.
افسردگى فصلى اغلب با فرا رسیدن سرماى فصل پاییز شروع مى شود 
و تا آغاز گرما و رطوبت فصل بهار ادامه مى یابد.آب و هواى سرد تاثیر 
منفى بر خلق و خوى افراد داشــته و ســطح تحمل درد کاهش پیدا 
مى کند، به همین دلیل بســیارى از افراد در زمستان بیشتر دچار درد 

مى شوند.
در زمستان و با سرد شــدن هوا تحرك کاهش یافته و نشستن هاى 
طولانى باعث سفت و خشک شدن مفصل زانو مى شود. خشک شدن 
زانو باعث محدود شدن حرکات زانو مى شود و این افراد حین حرکت زانو، 

ایستادن، نشستن و… با دردهاى شدیدى همراه هستند.

شکلات تلخ فشار خون را کاهش می دهد؟

۵ دلیل افزایش درد مصرف بیش از حد تخم مرغ ؛ خوب است یا بد؟
مفاصل در هوای سرد

پیاده روی کنید تا به ۳ بیماری دچار نشوید

 به پیشگیرى از
انتخاب غذاى   به

سیارى براى سلامتى 
کارن ز. برگ، متخصص 

نشکلات تیره یا تلخ در نظر 
شد و بسیارى از شکلات هاى 
 که فضاى بسیار کمترى براى 

حقیق براى موارد مثبت مصرف 

صرف مى شود و
،B۱۲ ۲ (ریبوفلاوین)، ویتامین B۲ویتامین ۲از جمله

DینD، کولین، آهن و فولات است که به حفظ سلامت کلى کمک مى کند. اما 

نیست که یک ماده غذایى چقدر ســالم یا مغذى باشد، مصرف بیش از مهم
حد آن مى تواند نتیجه معکوس داشته باشد و خطرات مختلفى براى

سلامت ما داشته باشد.
تخم مرغ حاوى کلسترول است که طبق انجمن قلب 

)AHA) ذاتاً «بد» نیست، زیرا بدن شما  آمریکا (
براى ساختن سلول ها و ساخت ویتامین 

و سایر هورمون ها به آن نیاز  ها
دارد.

و لیپوپروتئین با چگالى بالا (HDL) دو نوع  (
هستند؛ در حالى که سطوح بالاى کلسترول LDL خطر بیمارى قلبى و  Lرول

Lسکته را افزایش مى دهد، کلســترولHDL یا کلسترول «خوب» از

سیستم قلبى عروقى محافظت مى کند.
در حالى که تخم مرغ سرشار از کلسترول غذایى است، ناسالم 
نیست و با کلســترول موجود در غذاها، مانند آنهایى که 
داراى چربى ترانس بالا و چربى هاى اشباع هستند، 

متفاوت مى باشد.
تحقیقات همچنین نشــان داده است که 
خوردن تخم مرغ باعث افزایش سطح

کلســترول بد یــا افزایش خطر 
بیمارى قلبى نمى شود. یک 
2018 که 8مطالعه در سال

در
پروف
در ح
دیگر
باقى م
بر طبق
12 2 تا 6

معرض خ
هیچ تاثیر

جالب توجه
تخم مرغ م
محققان دری
کمى بیشــت
دیگر، ارتباط

نه فقط خود تخ
براىقلب در نظ
توجه به این نکت

م براى بسیارى، و
بىخطر است.

افراد با شرایط ســ
مشاوره شخصى ب
غذایى متنوع

کاهش مى
حالى در
6 6حدود
گرم فراتر
مصرف روزانه ت
کلىمتفاوت است.

س هفته را براى افراد
CVD) قلبى عروقى
مطالعه دیگرى که
7 تخم 7 تا 2خوردن2
به سندرم متابولیک

5روى یا دوچرخه ســوارى تا محل کار- براى حداقل 45 دقیقه در روز، ســطح 
C) را کاهش مى دهد.  (CRPنشانگر خونى التهابى به نام پروتئین واکنشى

آنها خاطرنشان کردند که اجتناب از اتومبیل و اتوبوس براى رسیدن 
به محل کار نیز براى کره زمین مفید است.

آلوات»، محقق ارشد از دانشــگاه فنلاند شرقى، مى گوید:  «سارا
«علاوه بر کاهش تغییــرات آب و هوایى، رفت و آمد فعال مى تواند 

براى سلامت عمومى مفید باشد.»
التهــاب مزمن ماه ها یا ســال ها طول مى کشــد و 

تحقیقات قبلى نشان داده است که مى تواند خطر 
بسیارى از مشــکلات ســلامتى رایج را افزایش 

دهد.
 مدت هاست که ورزش براى کاهش التهاب شناخته شده است.

17 درصد کاهش  یا دوچرخه ســوارى به محل کار مى رفتند، حدود 7پیاده روى
Pسطح CRP خون داشتند.

محققان خاطرنشان کردند قرار گرفتن در معرض آلودگى هوا- چیزى که ممکن 
است به دلیل دوچرخه سوارى تا محل کار اتفاق بیفتد- به طور قابل توجهى تأثیر 
تغییر نداد. به نظر مى رسید که حداقل45 دقیقه رفت  5رفتو آمد فعال بر التهاب را

و آمد فعال براى آشکار شدن مزایاى واقعى مورد نیاز است.
آلوات در بیانیه خبرى دانشــگاه گفت: «مطالعه ما نشــان مى دهد 
که رفت و آمدهاى منظم و تا حدودى زیاد ممکن اســت التهاب 
را در بین بزرگســالان کاهش دهد. ترویج پیاده روى و دوچرخه

سوارى به محل کار مى تواند به مزایاى سلامتى در سطح جمعیت 
و همچنین کاهش انتشــار گازهاى گلخانه اى ناشى از ترافیک 

موتورى منجر شود.»

قرار داده خواهد شد و در وژ
شود و مجدد تغلیظ مى گردد 

PRP :هىقزوین بیان کردP

ى مختلف باعث ترمیم آن 
شده است   که دچار آرتروز

Pایى معمولاً به PRP پاسخ 

شته باشند، زیرا آرتروز هایى 
یض مفصل دارند و روش 

Pق PRP حتماً باید 

مصرف مى کند
تى لحاظ شود 

راد مبتلا به بیمارى آرتروز 

ق
بسیارى در درمان Pکرده اســت که PRP معمولاً نتایج درخشان

آرتروز دارد.

4 تا 4 تخم مرغ در  2 به 2
ى که از بیمارى هاى 

شرشد، نشان داد که 
 کاهش خطر ابتلا 

مى کند، به همین دلی
مى شوند.

در زمستان و با سر
طولانى باعث سفت
زانو باعث محدود شد
ایستادن،
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آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتى اراضى و 
ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشــخصات متقاضیان و املاك مورد تقاضا به شرح 
زیر به منظور اطلاع عمــوم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شــود. درصورتى که 
اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضیان اعتراضى داشته باشــند مى توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهى به مدت دو مــاه اعتراض خود را در اداره ثبت اســناد و املاك 

محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
1402/10/19 خانم اکرم  خود را به مرجع قضایى تقدیم نماینــد. راى شــماره7563–
منتظرى نجــف آبادى فرزند رضا در ششــدانگ یک باب انبارى روبــاز داراى اعیانى به 
مساحت 264/72 متر مربع قسمتى از پلاك شماره 1273 اصلى واقع در قطعه 10 بخش 
11 حوزه ثبت ملک اصفهان متقاضى مالک رسمى مشاعى مى باشد. تاریخ انتشار نوبت 
اول:1402/11/10 - تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/11/25 -م الف: 1654618- غلامرضا 
شــیرانى - سرپرســت واحد ثبتى حوزه ثبت ملک نجف آباد - از طــرف داوود قورئیان

 نجف آبادى/11/126

مدیرکل مدیریت بحران استاندارى اصفهان گفت: مسیر 
ارتباطى 40 روستا در پُشتکوه و پیشکوه فریدونشهر واقع 
در غرب استان که بدنبال بارش سنگین برف اخیر مسدود 
شده بود بازگشایى شــد.منصور شیشه فروش افزود: در 
حال حاضر تلاش راهداران براى بازگشایى گردنه کِلوسه 
فریدونشهر ادامه دارد و ارتفاع برف در این منطقه بدنبال 

ریزش بهمن در برخى نقاط به پنج متر هم رسیده است.
کلوسه، ارتباط زمینى پشــتکوه دوم شامل روستاهاى 
کلوسه، «وستگان«، «دورك»، «کاهگانک»، «کاهگان 
بالا»، «گاهــگان پایین» و «وزوه» را با فریدونشــهر 
برقرارمى کند و هر ســال زمستان با بارش برف مسدود 

مى شود.مدیر کل مدیریت بحران استاندارى اصفهان 
افزود: یک اکیپ راهدارى اکنون در این منطقه و اکیپ 
دیگرى در محورهاى پُشــتکوه در حــال برف روبى و 

بازگشایى هستند.
شیشه فروش افزود: ارتفاع برف در مناطق جنوبى استان 
از جمله سمیرم 25 ســانتى متر و در فریدونشهر تا 50

سانتى متر گزارش شده است.
وى با بیان اینکه اکنون همه راه هاى اصلى اســتان باز 
است، افزود: با توجه به پیش بینى سامانه بارشى دیگرى 
در اواخر هفتــه، عوامل امدادى و راهدارى اســتان در 

وضعیت آماده باش هستند.

اســامى داوطلبان تایید صلاحیت شــده ششمین دوره 
انتخابات مجلس خبرگان رهبرى در اصفهان اعلام شد. 
در اســتان اصفهان 37 نفر براى ششمین دوره انتخابات 
مجلس خبرگان رهبرى ثبت نــام کردند که از این تعداد 
صلاحیت 12 نفر از ســوى شــوراى نگهبان تایید شد. 
فهرست اسامى داوطلبان به شرح زیر است: آیت ا... سید 
یوســف طباطبایى نژاد، آیت ا... عبدالمحمود عبدا...ى، 
آیت ا... سید ابوالحسن مهدوى، حجت الاسلام مصطفى 
حسناتى، حجت الاسلام محمد عمومى، حجت الاسلام 
مهدى سلیمانى تبار، حجت الاسلام حمید الهى دوست، 
آیت ا... مرتضى مقتدایى، حجت الاسلام محسن فقیهى، 

حجت الاســلام عبدالامیر خطاط، حجت الاسلام سید 
سعید حسینى و حجت الاسلام سید محمدعلى فقیهى.

در این فرایند صلاحیت 12 نفر مورد تأیید فقهاى شوراى 
نگهبان قرار گرفت، صلاحیت 17 نفر تایید نشد و تاکنون 
هشت نفر نیز از ادامه رقابت در انتخابات مجلس خبرگان 
رهبرى انصراف داده اند.مهلت قانونى اعتراض افراد رد 
صلاحیت شده از ششم تا هشــتم بهمن ماه تعیین شده 
بود و پس از آن نیز از نهم تا 18 بهمن ماه فقهاى شوراى 
نگهبان نسبت به بررسى اعتراض افرادى که رد صلاحیت 
شده اند مى پردازند.استان اصفهان پنج کُرسى در مجلس 

خبرگان رهبرى دارد.

ارتفاع برف در گردنه 
کلِوسه به 5 متر رسید

اعلام اسامى تایید صلاحیت
 شده هاى خبرگان در اصفهان

خبر

دریا قدرتى پور
گردشــگرى کویر یکى از انواع گردشگرى است 
که مى تواند براى استانى که بخش اعظمى از آن 
خشک است به عنوان یک سرمایه گذارى پایدار 

و منحصر به فرد محسوب شود.
کویر نوردى شاید براى بسیارى واژه اى چندان 
آشنا نباشد اما در واقع یکى از جذاب ترین تفریح 
هایى است که طى ســال هاى گذشته در ایران 
باب شــده و امروزه تورهاى کویر نوردى براى 
لختى آسایش و دورى از هیاهوى زندگى شهرى 

رونق خاصى دارد.
یکى از کویرهاى منحصر به فردى که در استان 
اصفهان همواره مورد توجه گردشگران بوده، کویر 
مرنجاب واقع در شمال استان اصفهان است که 
یکى از زیباترین نقاط کویرى کشور به شمار مى 
رود و در فصل هاى سرد سال تعداد قابل توجهى 
از گردشــگران را با کمترین امکانات و خدماتى 

میزبانى مى کند.
در واقع این کویر، یکى از مناطق نمونه بین المللى 
گردشــگرى اســت که داراى جاذبه هاى متعدد 

طبیعى و تاریخى بوده و از جذابیت بالایى براى 
گردشگران داخلى و خارجى برخوردار است.

مرنجاب از توابــع شهرســتان آران و بیدگل با 
850 متر ارتفاع از ســطح آب هاى آزاد جزو 10

گزینه علاقمندان به جاذبه هاى کویرهاى ایران 
اســت اما این کویر تنها مى تواند گزینه مناسبى 
براى سفرهاى کوتاه مدت باشــد و به دلیل نبود 
زیرســاخت ها در آن تاکنون نتوانسته آنطور که 

باید و شاید از میهمانانش پذیرایى کند. 
شــاهد این مدعا هم وضعیت ســخت و طاقت 
فرسایى است که به واسطه رفتن به این نقطه از 
اصفهان باید تحمل کرد و رنج مرنجاب رفتن را 
کشید و از جاده پرپیچ و خم و خطرناك و پوشیده 
از ماسه و پر از دســت اندازى عبور کرد تا به این 
منطقه رسید و اگر ناآشنا به راه باشى ممکن است 

در این مسیر گم و گیج شوى. 
فقدان زیرســاخت هاى مناســب بــراى این 
نقطه گردشگرى اســتان و همچنین نارضایتى 
گردشگران در این زمینه باعث شده که به تازگى 
مدیران میراث فرهنگى، گردشــگرى و صنایع 

دستى به فکر ایجاد زیرساخت و ساماندهى این 
کویر براى حضور گردشگران بیافتند. 

رئیــس اداره میراث فرهنگــى، گردشــگرى و 
صنایع دستى شهرستان آران و بیدگل به عنوان 
نزدیکترین فــردى که با مشــکلات مربوط به 
زیرســاخت هــاى نامناســب در ایــن منطقه 
گردشگرى آشــنا اســت اخیراً اذعان کرده که 
زیرساخت هاى مرنجاب براى حضور گردشگران 
هنوز به شکل کامل نیست. به گفته محمدجواد 
عبدلى با توجه به فاصله 45 کیلومترى این منطقه 
کویرى به شهرستان آران و بیدگل و مسیر شنى 
که براى ورود به منطقه وجــود دارد و همچنین 
نبود امکانات و زیرساخت هاى لازم براى حضور 
گردشگران در منطقه، از سال 1392 تلاش براى 
ساماندهى و ایجاد زیرساخت هاى لازم در منطقه 
آغاز شده اما به دلیل وسعت منطقه و سرعت پایین 
انجام عملیات ســاماندهى کویــر مرنجاب این 

مسأله با کندى پیش مى رود. 
او همچنین در رابطه با نارضایتى گردشــگران 
در زمینه افزایش ورودى به جاده کویر مرنجاب 

نیز توضیح داده:« افزایش هزینه هایى همچون 
تســطیح جاده، نصب تابلوهــاى راهنما، ایجاد 
ســرویس بهداشــتى و نگهــدارى و نظافت و 
جمع آورى زباله ها، در ورودى جاده کویر مرنجاب 
عوارض ورود دریافت مى شــد که ایــن مبلغ از 
ابتداى آذرماه ســال جارى افزایش پیدا کرد، و 
گفتنى اســت که انجام این عمل و دریافت این 
مبالغ در حیطــه اختیارات و شــرح وظایف اداره 
میراث فرهنگى، گردشــگرى و صنایع دســتى 
شهرستان و اســتان نبوده و توسط این اداره کل 

انجام نشده است.»
عبدلى همچنین از تلاش ها براى ســاماندهى 
خدمات رسانى به گردشــگران در کویر مرنجاب 
توسط این اداره و با همکارى دیگر دستگاه هاى 
اجرایى شهرســتان نام برده و اظهــار امیدوارى 
کرده که با توجه به اینکه ســرعت ســاماندهى 
این کویر از نیمه دوم سال جارى سرعت گرفته، 
هر چه ســریع تر و در کوتاه تریــن زمان ممکن 
زیرساخت هاى لازم براى حضور گردشگران در 

منطقه تکمیل شود.

رنج مرنجاب را دریابید
مریم محسنى

مهرماه امسال و در آستانه باز شدن مدارس مدیر عامل اتوبوسرانى 
اصفهان از اضافه شدن به ناوگان اتوبوسرانى اصفهان گفت و عنوان 
کرد که تعداد ایــن اتوبوس ها به 900 واحد رســیده اما با این وجود 

جوابگوى نیاز شهروندان نیست.
حالا و در تازه ترین واکنش ها نسبت به این موضوع، صداى رئیس 
شوراى اسلامى شهر اصفهان هم از کمبود تعداد اتوبوس ها درآمده 
و او در واکنش به این مســأله تأکید کرده: این کلانشهر حداقل کم 
به یک هزار 200 دســتگاه اتوبوس نیاز دارد و در بودجه سال آینده 

شهردارى رقم مورد نیاز براى این کار پیش بینى شده است.
مسئله حمل ونقل عمومى در کلان شهرها از مهم ترین دغدغه هاى 
مردم و مدیریت شهرى است و کافى نبودن تعداد اتوبوس هاى فعال و 
کمبود راننده از چالش هاى اصلى شرکت واحد اتوبوسرانى در خدمت 

رسانى به مردم اصفهان است. 
محمد نورصالحى به ضرورت داشــتن خرید این اتوبوس ها با توجه 
به گران شدنشان نیز اشــاره کرده و گفته: با وجود افزایش بى رویه 
قیمت خرید ناوگان حمل و نقل شــهرى، نیاز داریم زیرساخت هاى 
شهر متناسب با نیاز روزافزون مردم در حوزه حمل و نقل افزایش یابد.

در حال حاضر بیش از 15 درصد هزینه تمام شده حوزه حمل و نقل 
شامل قطار شــهرى و اتوبوس از مردم دریافت نمى شود و افزون بر 
85 درصد قیمت ها از سایر درآمدهاى شهر تأمین تا خدمات مناسب 

به مردم ارائه شود.
این در حالى اســت که براى بسیارى از شــهروندان سوار شدن در 
اتوبوس یا تاکسى فرسوده ماجراى عجیب و جدیدى نیست. گاهى 
حتى در میانه راه اتوبوس هــا از نفس مى افتد و مســافران را پیاده 

مى کنند تا اتوبوس هاى بعدى به داد مسافران برسند.
فارغ از خرابى هــاى گاه و بیگاه و متعددى که نــاوگان حمل و نقل 
عمومى کشور دارند و مسافران را در جاى جاى شهرها معطل مى کنند، 

نقش آنها در آلودگى هوا هم پررنگ است.
مرکز پژوهش هاى مجلس به تازگى در گزارشى به نظام تأمین مالى 
و بودجه ریزى حمل و نقل شــهرى پرداخته است؛ در بخشى از این 
گزارش آمده که بررسى وضعیت فرسوده ناوگان اتوبوسرانى بیانگر 
وضعیت وخیم این شاخص براى بســیارى از کلانشهرهاست. این 
موضوع مى تواند به عنوان یکى از عوامل موثر بر سهم کم این شیوه از 

حمل ونقل عمومى کلان شهرها به حساب مى آیند.
آنطور که داده هاى این گزارش نشــان مى دهد، میزان فرســودگى 
اتوبوسرانى در شهرهاى کرج، اصفهان، قم و تبریز بالاتر از 60 درصد 
است. فرسودگى ناوگان اتوبوسرانى کشور در سال 99، در شهر کرج، 
93 درصد، اصفهان 64 درصد، تبریز 60 درصد و شهر قم 41 درصد 
بود. همچنین فرسودگى اتوبوس هاى شهرهاى مشهد، تهران، شیراز 

و اهواز نیز به ترتیب 53، 52، 42 و 29 درصد بود.
راهکار مرکز پژوهش هاى مجلس براى مدیریت ناوگان حمل ونقل 
بازنگرى در پروژه هاى ریلى کشــور است. در بخشى از گزارش این 
مرکز آمده که با توجه به سهم ناچیز مســافران حمل ونقل عمومى 
ریلى از کل ســفرهاى روزانه در شــهرهاى داراى این شیوه (به جز 
تهران)، ضرورى است که شوراى عالى هماهنگى ترافیک شهرهاى 
کشور نسبت به بازنگرى در تعریف پروژه هاى جدید حمل و نقل ریلى 
کلانشهرها اقدام کند و تنها در صورت توجیه تعداد مسافر به هزینه 
و توان تامین مالى شــهر مورد نظر، مجوز اجراى پروژه هاى جدید 

حمل ونقل ریلى صادر شود.
این در حالى است که پروژه نوسازى ناوگان حمل و نقل عمومى مى 

تواند تاثیر بسزایى در ایده آل کردن شرایط اصفهان داشته باشد.

کمبود 1200 دستگاه اتوبوس 
در اصفهان جبران مى شود؟

آگهى تاسیس
 شرکت سهامى خاص آترا ذوب آریو درتاریخ 1402/10/21 به شماره ثبت 936 به شناسه ملى 14012970997 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به 
شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهى میگردد. موضوع فعالیت :تولید، پخش و توزیع ،خرید و فروش ، کلیه آهن آلات ساختمانى و صنعتى ، میلگرد، مصنوعات فلزى ، دستگاه هاى 
صنعتى ، انواع پروفیل ،قوطى آهن ،لوله داربستى ، لوله فلزى ،ریل ، انواع سیم و اتصالات صنعتى ، اجراى پروژههاى مختلف صنعتى ، ریخته گرى و متالوژى انواع قطعات از نوع 
استیل ، برنز، مس ، مفرغ ، چدن ، فولاد ، تولید قطعات ریخته گرى و مقاطع از جنس آلیاژهاى آهنى و غیر آهنى، فرم دهى، چکش کارى، پرس کارى،شکل دهى، ماشین کارى، 
عمل آورى، جوشکارى، مونتاژ، قطعه سازى، مدلسازى, قالبسازى, عملیات حرارتى، عایق کارى, روکش کردن و پوشش ها، خرید، فروش، صادرات و واردات کلیه محصولات 
ص خرید و فروش، تولید و توزیع، صادرات و واردات کلیه کالاهاى مجاز بازرگانى، شرکت در کلیه همایشها و نمایشگاه هاى داخلى و خارجى، ترخیص کالا از گمرکات داخلى، 
انعقاد قرارداد با کلیه اشخاص حقیقى و حقوقى ، اخذ و اعطاى شعب و نمایندگى شرکت هاى معتبر داخلى و خارجى، افتتاح حساب در کلیه بانک ها و موسسات اعتبارى دولنى 
وخصوصى صرفا در راستاى موضوع فعالیت شرکت، اخذ وام و اعتبارات مالى از بانک ها و موسسات مالى صرفا در راستاى موضوع شرکت، شرکت در کلیه مناقصات و مزایدات 
دولتى و خصوصى و پیمانها. درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهاى لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلى : استان اصفهان، شهرستان 
تیران و کرون، بخش مرکزى، روستاى عزیزآباد، کوچه ((هشتم))، خیابان شهیدباهنر، پلاك 872، طبقه همکف کدپستى 8537110356 سرمایه شخصیت حقوقى عبارت 
است از مبلغ 1,000,000,000 ریال نقدى منقسم به 10000 سهم 100000 ریالى تعداد 10000 سهم آن با نام عادى مبلغ 350000000 ریال توسط موسسین طى 
گواهى بانکى شماره 140224230919 مورخ 1402/09/19 نزد بانک مهر ایران شعبه مشیر الدوله با کد 2423 پرداخت گردیده است والباقى در تعهد صاحبان سهام مى 
باشد اعضا هیئت مدیره آقاى مسعود عمرون به شماره ملى 1284988082 به سمت مدیرعامل به مدت 2 سال و به سمت عضو اصلى هیئت مدیره به مدت 2 سال خانم زهرا 
کاویانى به شماره ملى 1285165454 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال آقاى قاسم شهیدى عزیزآبادى به شماره ملى 5499424101 به سمت رئیس 
هیئت مدیره به مدت 2 سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسلامى و همچنین کلیه نامه هاى 
عادى و ادارى باامضاء مدیر عامل منفردا همراه با مهر شرکت معتبر مى باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقاى محمد جواد رستمى نجف آبادى به شماره ملى 
1080466088 به سمت بازرس اصلى به مدت 1 سال آقاى مهدى خدائى به شماره ملى 5499819319 به سمت بازرس على البدل به مدت 1 سال روزنامه کثیر الانتشار 
نصف جهان جهت درج آگهى هاى شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمى باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان 

مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى تیران و کرون (1653565)

آگهى تغییرات
 شرکت ســهامى خاص باراد الکترونیک پایا به شناسه ملى 14012367670 و به شماره ثبت 74418 به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومى فوق العاده مورخ 
1402/10/03 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: محل شــرکت به آدرس استان اصفهان، شهرستان اصفهان، بخش مرکزى، شــهر اصفهان، کوى ولى عصر، کوچه 
شهیدرمضانپور[یکم]، کوچه اله وردى خان[53-54]، پلاك 6، طبقه 1 به کد پستى: 8174739755تغییر یافت و ماده مربوطه دراساسنامه اصلاح گردید . اداره 

کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1652740)

آگهى تغییرات
شرکت سهامى خاص مهندسى دیبا برج مدائن به شناسه ملى 14006656338 و شماره ثبت 58061 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده 
مورخ 1402/10/18 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: خانم زهرا عبدلى دهنوى به شماره ملى 1290658064 به سمت رئیس هیئت مدیره، آقاى على کریمى حسین آبادى 
به شماره ملى 1285055731 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره، آقاى على عبدلى دهنوى به شماره ملى 1293125415 به سمت مدیرعامل (خارج از اعضا) و 
آقاى محمد کریمى به شماره ملى 2121571965 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره تا تاریخ 1404/10/18 انتخاب گردیدند. کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور 
شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها و عقوداسلامى با امضاى مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر مى باشد. روزنامه کثیرالانتشار نصف 
جهان جهت نشر آگهى هاى شرکت تعیین گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1653304)

آگهى تغییرات
شرکت سهامى خاص مهد فام سپاهان به شناسه ملى 10260424197 و به شماره ثبت 21569 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى بطور فوق العاده مورخ 
1402/09/01 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: آقاى سیدمهدى داودى به شماره ملى 1270094671 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره وآقاى سیدمحمد جواد داودى 
به شماره ملى 1272099059 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره وخانم اکرم دادا به شماره ملى 1281740179 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره وآقاى سیدکریم 
داودى به شماره ملى 1286539821 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره وآقاى محسن معلمى به شماره ملى 1289366004 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره وآقاى 
على موسوى مدنى به شماره ملى 1290772061 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره وخانم فاطمه السادات داودى به شماره ملى 1292458550 به سمت عضو اصلى 

هیئت مدیره براى مدت دو سال انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1652741)

آغاز فرایند جدید در
 امر مردمى سازى دولت

دستیار اسـتاندار اصفهان در امر مردمى سازى دولت 
گفت: به زودى فرآیند انتصاب دسـتیار فرمانداران و 
مدیران دستگاه هاى اجرایى با مشارکت جریان هاى 
مقبـول مردمـى و حلقه هـاى میانى انجام مى شـود. 
حجت الاسـلام مهدى امینى با تاکید بـر اهمیت به 
میدان آوردن مردم براى اجـراى حکمرانى مردمى و 
نقش تشـکل ها و حلقه هاى میانى در حل مشکلات 
اسـتان اظهار کرد: ظرفیت هـاى فـراوان مردمى در 
اسـتان اصفهان وجـود دارد کـه باید از ایـن ظرفیت 
بزرگ براى مشـارکت دادن مـردم در تصمیم گیرى، 
تصمیم سـازى، نظارت بر امور و ایجاد پیوسـت هاى 
مردمى سازى استفاده کرد. دستیار استاندار اصفهان در 
امر مردمى سازى دولت گفت: مشخصات گزینه هاى 
پیشنهادى دستیار مردمى سازى باید در سامانه دستیار 

ایران به آدرس dastyariran.irثبت گردد.

حذف 90 تن گوشت قرمز
امسال بیش از 90 تن گوشـت قرمز به دلیل بیمارى 
و مشکلات بهداشتى در کشـتارگاه دام جمع آورى و 
از چرخه ى مصرف انسـانى خارج شـد. رئیس شبکه 
دامپزشـکى شهرسـتان اصفهان گفت: در بازرسـى 
ناظران بهداشتى مستقر در کشـتارگاه ها 902 لاشه 
با وزن 90 هـزار و 568 کیلوگرم، به دلیل مشـکلات 
بهداشـتى، ضبـط و از چرخـه مصرف انسـانى خارج 
کردند سـید اکبر حسـینى افزود: از ابتداى امسـال تا 
کنـون، 220 هزار و 102 راس دام سـبک و سـنگین 
شامل گاو و گوساله، گوسفند و بز و شترمرغ با وزن 10
میلیون و 299 هزار و 227 کیلوگرم در کشتارگاه دام 

شهرستان اصفهان کشتار شد.

بررسى مشکلات باند پهن 
مرکز اصفهان

 جلسـه اى با حضـور مدیـر مخابـرات مرکز اسـتان 
اصفهـان و مدیـران و کارشناسـان ایـن مدیریـت با 
موضـوع وضعیت توسـعه ارتباطـات پهن بانـد ثابت 
در مرکـز اصفهـان برگـزار شـد. بـه گـزارش روابط 
عمومى مخابـرات منطقـه اصفهان، رامین خمسـه 
مدیر مخابـرات مرکز اسـتان در ابتداى این جلسـه، 
ضمن اشـاره به اهمیت ارتباطات پهـن باند در عصر 
دیجیتال، گزارشـى از عملکرد مخابرات مرکز استان 
در ارائه خدمات پهن باند در مناطق تحت پوشش ارائه 
کرد. وى با اشـاره به منابع موجود، از رشد قابل توجه 
ظرفیت انتقال داده پهن باند در سال 1402 خبر داد و 
از تلاش هاى انجام شده براى بهبود کیفیت و پوشش 
خدمات پهن باند تشکر کرد. در ادامه جلسه، مشکلات 
و چالش هاى موجود در زمینـه ارتباطات پهن باند در 
اسـتان اصفهان مطرح شـد و راهکارهایى براى رفع 

آن ها ارائه شد.

معاون میـراث  فرهنگى اداره  کل میـراث  فرهنگى، گردشـگرى و صنایع  
دستى استان اصفهان گفت: عملیات بهسازى گذر «کمر زرین» در بافت 
تاریخى شـهر اصفهان، پس از تایید مسـیر و کاوش هاى باستان شناسـى 

انجام مى شود.
گذر کمر زرین در یکى از مناطق تاریخى و در نزدیکى مسجد جامع اصفهان 
قرار دارد و کارشناسـان میراث فرهنگى معتقدند هرگونه اقدام عمرانى در 
این منطقه باید با نظارت اصولى میراث فرهنگى و مطالعات باستان شناسى 

انجام شود.
روابط عمومى اداره  کل میراث  فرهنگى، گردشگرى و صنایع  دستى استان 
اصفهان روز دوشنبه به نقل از سید مهدى موسوى موحد اعلام کرد: یک 

گروه باستان شناسـى مورد وثوق میراث فرهنگى و شهردارى اصفهان در 
محدوده گذر تاریخى کمر زرین مستقر شده است.

وى تصریـح کرد: این کاوش باستان شناسـى بـا نظـارت اداره  کل میراث  
فرهنگى، گردشگرى و صنایع  دستى استان اصفهان انجام مى شود و پس از 
تایید مسیر و کاوش در لایه هاى زیرین، عملیات بهسازى ادامه پیدا مى کند.

موسوى موحد یادآور شد: شهردارى اصفهان با توجه به نیاز به ساماندهى 
گذر کمر زرین و بمنظور بهبود دسترسى مردم محلى، اقدام به تسطیح این 

مکان کرد.
وى افزود: با توجه به نیاز به عبور تاسیسات و تجهیزات شهردارى از این گذر، 
گودبردارى ها بیش از میزان توافق صورت گرفت و سبب آسیب لایه هاى 

تاریخى زیرین این محدوده تاریخى شد.
طرح احداث این گذر به گفته مدیران میراث فرهنگى اصفهان تصویب شده 
اما قرار نبوده اسـت عملیات اجرایى با چنین حجمـى از گودبردارى همراه 
باشد و به گفته آنها، شهردارى بدون هماهنگى با میراث فرهنگى و رعایت 

ضوابط و مقررات اقدام به گودبردارى در این ابعاد کرد.
به گفتـه برخـى از باستان شناسـان و فعالان میـراث فرهنگـى اصفهان، 
گودبردارى بـراى احداث گـذر کمر زرین بـه تخریب لایه هاى باسـتانى 

منجر شده است.
گفته مى شـود این منطقـه، «یهودیه» یـا «جـى باسـتان» و در نزدیکى  

«جویباره» مکان اولیه شکل گیرى اصفهانِ کهن بوده است.

استقرار باستان شناسان در در محدوده گذر تاریخى کمر زرین
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ژوزه مورایس در دومین دیدار تدارکاتى ســپاهان در قطر مقابل السیلیه از 
بازیکنانى استفاده کرده بود که شــاید تنها دو سه نفر از آنها به زحمت براى 

فوتبالى ها قابل شناسایى باشند. 
روز جمعه که سپاهان سفر 8 روزه خود را به قطر براى برپایى اردویى 8 روزه و 
برگزارى 3 بازى تدارکاتى آغاز کرد، خبرى درباره حضور 11 بازیکن ناشناخته 
در جمع ستاره هاى سرشناس این تیم منتشر شد و حالا در اقدامى جالب توجه 
مورایس پس از پیروزى در بازى اول که با نتیجه 2 بر صفر و با حضور بازیکنان 
اصلى و دبل حســین نژاد در گلزنى رقم خورد، تیمــى از بازیکنان آکادمى 

سپاهان را به مصاف السیلیه فرستاده است.
البته در جمع 11 بازیکن اصلى ســپاهان مقابل السیلیه دو بازیکن شناخته 
شده هم وجود دارند که امید نورافکن و هادى محمدى هستند، اما احتمالا به 

سختى قادر به تشخیص نام 9 نفر دیگر خواهید بود.
البته در بین این نفرات اســماعیل قلى زاده به واسطه حضور در جام جهانى 
جوانان و درخششى که در این مسابقات داشــت، بیشتر از سایرین شناخته 
شده است و در بازى هاى انتهایى نیم فصل اول نیز براى دقایقى در مصاف 
با گل گهر و شــمس آذر فرصت بازى به دست آورد. همین ماجرا براى على 
احمدى هم مصداق دارد و او در بخشى از بازى هاى نیم فصل اول با تصمیم 
مورایس به میدان فرســتاده و در مصاف با گل گهر (پــس از محرومیت 6

بازیکن اصلى سپاهان) هم از ابتدا در ترکیب اصلى قرار گرفته بود.
سپاهان به عنوان یکى از منظم ترین و باساختارترین باشگاه هاى فوتبال ایران 
در بحث رده پایه به شمار مى رود که زمینه مناسبى براى پرورش بازیکنان 
مهیا کرده و همین حالا اگر در لیگ برتــر و همینطور لژیونرها بخواهیم به 
دنبال اسامى آنها باشیم، تشکیل دهنده چند تیم پرستاره خواهند بود که بدون 
زحمت مى  توان نام چند چهره ویژه نظیر سردار آزمون، على کریمى، مهدى 
مهدى پور، آرمین سهرابیان، محمدحسین مرادمند، یاسین سلمانى و میلاد 

سرلک را به خاطر آورد. البته که تعدادشان خیلى بیشتر از این چند نام است.
در حال حاضر نیز بازیکنانى نظیر محمدجواد حسین نژاد و آریا یوسفى با اعتماد 
به آکادمى باشگاه به تیم اصلى رســیده اند و ارشیا سرشوق نیز یک هافبک 
دفاعى خوش قد و بالا به شمار مى رود که مورایس او را در فصل جارى در 

لیست بزرگسالان سپاهان قرار داده است. 
چهره شاخص این فصل آکادمى سپاهان با وجود درخشش حسین نژاد در 
حال حاضر آریا یوسفى است که با تیم ملى در فاصله چند کیلومترى اردوى 

سپاهان در اردو حضور دارد.
بازیکنان فعلى آکادمى ســپاهان که در غیاب 5 بازیکن ملى پوش سپاهان 
شانس بیشترى براى حضور در اردوى قطر پیدا کرده اند امیدوارند در آینده 

یکى از ستاره هاى فوتبال ایران و تیم ملى باشند.

رسول کربکندى پیشکسوت فوتبال درباره عملکرد تیم 
ملى فوتبال در مرحله گروهى جام ملت هاى آسیا اظهار 
کرد:  بازى با سوریه نمى تواند بازى سختى براى ما باشد، 
اما اگر ژاپن بتواند بحرین را شکست بدهد عیار تیم ملى 
کشورمان برابر ژاپن مشخص مى شود، چون تیم هایى 
که تاکنون بردیم تیم هاى قدرتمند نبودند. ما در هر دو 
سه بازى موقعیت گل به حریفان خود دادیم و اگر مشکل 
ساختار دفاعى ما حل شود، ما خط هافبک وحمله خوبى 

داریم و بهترین موقعیت را براى قهرمان شدن داریم.
کربکندى درباره مسابقات جام ملت هاى آسیا را چطور 
ارزیابى مى کند، گفت: این مســابقات نشــان داد که 
تیم هاى درجه دوم و سوم آسیا هم خیلى خوب پیشرفت 
کردند و با ســرمایه گذارى توانســتند مربیان خوبى را 
بیاورند و براى ســال هاى آینده همین تیم ها مى توانند 
براى آسیا خطرناك باشند، چون توقع از آن ها کم است، 
اما دارند خیلى خوب پیشــرفت مى کنند و مربیانى که 

مى آورند کاملا برایشان تاثیرگذار است. 
او درباره اینکه تیم ملى فوتبال ایران در صورت برد برابر 
تیم سوریه به مصاف برنده ژاپن و بحرین در مرحله یک 
چهارم نهایى مى رود، گفت: عیار تیم ما مقابل  تیم هاى 
بزرگ همانند ژاپن مشخص مى شود  4، 5 تیم رده بالا در 
آسیا داریم که شامل تیم هاى ایران، عربستان، ژاپن، کره 
جنوبى و استرالیا هستند و بازى هاى سختى این تیم ها 
برابر یکدیگر دارند. در نهایت باید 4 تیم از همین تیم ها 
بالا بیایند مگر اینکه شگفتى اتفاق بیفتد و نتایج غیر قابل 

پیش بینى رخ بدهد.

خبرنگار ســایت مشــهور عربى بعد از صعود تاریخى 
تاجیکستان به سرمربى سابق تیم ملى عمان کنایه زد.

«تاجیکســتان با رده 106 فیفا بــه مرحله یک چهارم 
صعود کرد و نگفت: لیگ ما ضعیف است!»، این کنایه 
ذیاب البلوشى، خبرنگار عمانى سایت الکوره به برانکو 
بعد از صعود تاریخى تاجیک ها با پیروزى مقابل امارات 
و رســیدن به مرحله یک چهارم نهایى جام ملت هاى 

آسیا است.
برانکو هفته گذشــته در مرحله گروهى جام ملت هاى 
آسیا در 3 بازى نتوانست با عمان بردى کسب کند و در 
3 بازى 2 امتیاز کسب کرد تا حذف شود و حکم برکنارى 

اش صادر شود.
برانکو بعد از حذف از مرحله گروهى جام ملت هاى آسیا 
در پاســخ به انتقاد عمانى ها گفته بود که لیگ عمان 
ضعیف ترین لیگ آسیاست و او عصاى جادویى ندارد. 
این اظهارات سرمربى سابق پرســپولیس به شدت از 
سوى رســانه هاى عمانى مورد انتقاد قرار گرفت و این 
اظهارات برانکو را توجیهى براى ناکامى هایش عنوان 

کردند.
البلوشى روز دوشــنبه  گفت که تاجیکستان نگفت که 
لیگ ما ضعیف است و در رده پایین فیفا قرار دارند باید 

این تفکر را جماعت ما (فدراسیون و برانکو) یاد بگیرند.

ترکیب باورنکردنی 
 سپاهان در قطر!

تیم ذوب آهن اصفهان سعى داشته چه در روند آماده سازى و چه در روند جذب بازیکنان جدید پیشتاز باشد. 
در این بین ذوبى ها، بازیکنان مهمى جذب کردند اما محمد ربیعى در میانه زمین تا حدودى خیالش راحت 
است؛ حضور کمال کامیابى نیا بازیکن محبوب پرسپولیســى ها  موجب شده تا ربیعى با توجه به کیفیت و 
توانایى بالاى این هافبک میانى، مرکز تیمش را در اختیار کمال قرار دهد. تجربه بالاى او خیلى زود باعث شد 
تا در همان هفته هاى نخست بازوبند کاپیتانى ذوب آهن به بازوى کمال بسته شود. هافبک سابق پرسپولیس 
این روزها هم در تمرینات تیم ذوب آهن شرایط بسیار خوبى دارد. ذوب آهن که در این فصل سوداى شگفتى 

سازى دارد قطعاً با حضور کمال کامیابى نیا مى تواند عنصر تجربه را به بازیکنان جوان تیم تزریق کند.

محمد دانشگر همچنان چهره مورد اعتماد ژوزه مورایس به شمار مى رود. این روزها در اردوى سپاهان که در قطر 
تشکیل شده سه مدافع میانى حضور دارند که هادى محمدى، سیاوش یزدانى و محمد دانشگر هستند. البته به این 
جمع باید محمد قربانى را هم اضافه کرد که به دلیل کمبود بازیکن با تصمیم مورایس در بسیارى از بازى هاى نیم 
فصل اول از پست هافبک دفاعى به دفاع میانى برده شد . نکته قابل توجه درباره این چهار بازیکن عدم قطعیت در 
مورد ادامه همکارى محمدى و یزدانى است. حساب محمد دانشگر اما با محمدى و یزدانى متفاوت است و جایگاه او 
به عنوان یک بازیکن کلیدى در قلب خط دفاعى سپاهان براى تصاحب سه جام بجنگد تثبیت شده است. دانشگر 

نقش مهمى در تفکرات مورایس در مسابقات حساس پیش روى طلایى پوشان اصفهانى دارد.

ذوب آهن با کامیابی نیا مدعی می شود! مدافع بی دغدغه اردوی سپاهان

 پس از دى ماه طلایى جزیره کیش در حوزه ورزش که با افتتاح اولین زمین چمن هیبردى کشور و میزبانى 
از اردوى تیم ملى فوتبال تا برگزارى مسابقات جهانى تنیس همراه بود، اینبار این جزیره از بزرگترین مسابقه 
جایزه بزرگ بولینگ کشور میزبانى مى کند.على سلطان پور سرپرست فدراسیون بولینگ ایران در این باره 

بیشتر توضیح داده است.
مسابقات جایزه بزرگ بولینگ کیش در حال برگزارى است؟

بزرگترین مسابقه جایزه بزرگ تاریخ بولینگ کشور در جزیره کیش و با حمایت بخش خصوصى در حال 
برگزارى است؛ این تورنمنت به مدت یک هفته برگزار و مراسم اختتامیه نیز 13 بهمن ماه با معرفى نفرات 

برتر به پایان خواهد رسید.
این جایزه بزرگ چه میزان اســت که از آن به عنوان بزرگترین مسابقه 

جایزه بزرگ بولینگ ایران یاد مى شود؟
2 میلیارد و 500 میلیون ریال براى این تورنمنت جایزه در نظر گرفته شده که براى نفر اول پاداش یک میلیارد 
ریالى خواهد داشت؛ باید اذعان کنیم که جایزه این مسابقه یک انگیزه براى بولینگ بازان سراسر کشور شده 

و فضاى بى نظیرى رقم زده است.
چند ورزشکار در مسابقات بولینگ کیش رقابت مى کنند؟ استقبال چگونه 

بود؟
نزدیک به 100 ورزشکار از سراسر کشور در کیش حضور دارند تا در این مسابقه شرکت کنند؛ استقبال بى 

نظیر بود و در هر 6 لاین باشگاه ظرفیت تکمیل شده است.
از اعضاى تیم ملى بولینگ کشورمان نیز حضور دارند؟

بله؛ 10 نفر از اعضاى تیم ملى در مســابقه جایزه بزرگ بولینگ حضور دارند که ســطح رقابت ها را ارتقا 
بخشیده است.

رستم یتیموف، گلر تیم ملى تاجیکستان در دیدار مقابل امارات یکى از تاثیرگذارترین بازیکنان این تیم بود 
و شب فراموش نشدنى را تجربه کرد.

یتیموف در ابتداى مسابقه واکنش خوبى روى ضربه آزاد لیما نشان داد و یک فرصت مناسب را از اماراتى ها 
گرفت، در ادامه مسابقه با خروج هاى به موقع و مناسب نظم بیشترى به خط دفاعى این تیم داده بود.

او در جریان مسابقه به خوبى خط دفاعى تیمش را رهبرى کرد و جریان مسابقه را که گاها از دست 
مدافعان خارج مى شد کنترل کرد، اما اوج هنرنمایى او در مهار ضربه پنالتى لیما بود که براى بار 

دوم این بازیکن را مغلوب کرد.
در انتهاى بازى بازیکنان تاجیکستان پس پیروزى تیم ملى کشورشان به سمت رستم یتیموف 

رفتند و او را در آغوش گرفتند. 
او در این مسابقات فقط یک کلین شیت مقابل چین داشت اما با مهار پنالتى در بازى به امارات به 

یکى از بازیکنانى تبدیل خواهد شد که در تاریخ ورزش این کشور جایگاه ویژه اى خواهد داشت.

جمع بولینگ بازها در کیش جمع است

قهرمان تاجیکستان از شاهنامه آمد 

کربکندی: 
عیار فوتبال ما مقابل 
ژاپن مشخص می شود

گوشه کنایه 
عمانی ها به برانکو

صعود گیتی پسند به رتبه دوم لیگ والیبال 
تیم والیبال «گیتى پسند» اصفهان در هجدهمین دیدار خود در لیگ برتر والیبال ایران از سد تیم مس رفسنجان 
گذشت و با کســب یازدهمین پیروزى در این دوره از رقابت ها، به رتبه دوم جدول صعود کرد. شاگردان سعید 
عقیلى در این دیدار  با نتیجه سه بر صفر میهمان خود را شکست دادند و هم اکنون با 11 پیروزى، هفت شکست و 
34 امتیاز به رده دوم جدول رقابت ها صعود کرد. تیم والیبال گیتى پسند اصفهان با این پیروزى در سه هفته اخیر 
موفق به کسب پیروزى در مسابقات خود شده است و امیدهایش براى باقى ماندن در جمع تیم هاى بالاى جدول 

را حفظ کرد.

پاسخ جالب مانچینی به تبانی کره
سرمربى تیم ملى عربستان به اینکه کره جنوبى تصمیم گرفته سعودى ها را به ژاپن ترجیح بدهد واکنش نشان داد. 
عربستان امروز در مرحله یک هشتم نهایى ملت هاى آسیا به مصاف کره جنوبى خواهد رفت.  روبرتو مانچینى 
در پاسخ به سوال یک خبرنگار ایرانى مبنى براینکه خیلى ها مى گویند کره جنوبى با تساوى برابر مالزى ترجیح داد 
سعودى هد را به جاى ژاپن در یک هشتم انتخاب کند و آیا کلینزمن روزسه شنبه با این اتفاق پشیمان مى شود، با 
طعنه و لبخند گفت: واقعا نمى دانم. فردا بازى خیلى سختى است و هر دیدارى سخت خواهد بود. باید از کلینزمن 

بپرسید.

سردار مقابل سوریه بازی می کند
ســردار آزمون مشــکلى براى همراهى ایران در بازى مقابل سوریه ندارد. رســانه العرب قطر به نقل از منابع 
ایرانى اعلام کرده بودســردار آزمون در تمرین تیم ملى که بدون حضور رسانه ها برگزار شد، به دلیل احساس 
درد عضلانى تمرین را ترك کرد و براى حضور در این مســابقه باید تحت معاینات پزشکى قرار بگیرد.  این در 
حالى اســت که طبق پیگیرى ها مهاجم ایران که در بازى قبلى مقابل امارات 2 پاس گل براى مهدى طارمى 
ارســال کرده و در دیدار با فلسطین هم گل چهارم  کشورمان را به ثمر رساند مشــکلى براى حضور در بازى با

 سوریه ندارد.
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 فوتبال ایران و تیم ملى باشند.

رستم یتیموف، گلر تیم ملى تاج
و شب فراموش نشدنى را تجرب
یتیموف در ابتداى مسابقه واکن
گرفت، در ادامه مسابقه با
اودر جریان مسابقه به
مدافعان خارج مى ش
دوم این بازیکن را
در انتهاى بازى باز

رفتند و او را در آغوش
او در این مسابقاتف
یکىاز بازیکنانى تبد

 مهدى طارمى ستاره تیم ملى فوتبال ایران و باشگاه پورتو که ســال بعد در اینتر میلان توپ خواهد زد، مصاحبه 
مفصلى با سایت AFC انجام داده است. او در این گفتگو به على دایى هم اشارهه ایى کرده است. این بخش از 

اظهارات طارمى را بخوانید:
  در آسیا و در پســتى که من بازى مى کنم، آقاى على دایى تقریباً در تمامى بازى ها گل مى زدند. ما وقتى بچه 
هستیم، کسانى که گل مى زنند را بیشتر دوست داریم. اما در کل جهان، من از ابتدا عاشق رونالدوى برزیلى بودم. 

  شاید شما ندانید اما من در تیم شهرمان و در تیم ایرانجوان بوشهر در لیگ برتر بازى مى کردم و تیم کوچک ترى 
نسبت به تیم هاى پایتخت بود. آن زمان، آقاى على دایى سرمربى پرســپولیس بود که پرسپولیس ایران یکى از 

بزرگترین باشگاه هاى آسیا است. ایشان من را به پرسپولیس آورد و در فوتبال ایران شناخته شدم. قطعا کار کردن 
با ایشان براى من جذابیت داشت، کسى که از بچگى بازى هایش را مى دیدیم و با گل هایش خوشحال مى شدیم. 

قطعا من از نقطه نظرات و کمک هایش استفاده کرده و به من کمک کرد که در سطح اول فوتبال بازى کنم.
  تیم ملى دو بار به مرحله نیمه نهایى رفته اســت. در جام ملت هاى قبلى که در امارات بود، تا نیمه نهایى 
رفتیم اما متأسفانه نتوانستیم به آنچه که مدنظرمان بود دست پیدا کنیم. دوست ندارم مانند على آقا این اتفاق 
برایم رخ دهد و من هم فقط تا نیمه نهایى بروم. این تورنمنت خوبى است که کل بچه ها هدفمان این است که 

مى خواهیم یک اتفاق خوب رقم بزنیم و امیدوارم بتوانیم حرکت خیلى بزرگى انجام بدهیم.

طارمی: نمی خواهم 
به سرنوشت علی دایی دچار شوم
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رســتگار و پیــروز اســت کســى کــه او را یاورانــى اســت و بــه 
نیــروى آنــان قیــام مــى  کنــد و یــا تســلیم مــى  شــود و خــود را 
آســوده مــى  ســازد. آبــى اســت بدبــو و گنــده و، لقمــه  اى اســت 
گلوگیــر کســى کــه مــى  بلعــدش. آن کــس کــه ثمــره بســتان 
خــود را پیــش از رســیدنش بچینــد، هماننــد کشــاورزى اســت 

کــه در زمیــن دیگــرى مــى  کارد. 
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مدیرعامل شــرکت برق منطقه اى اصفهان گفت: 2 هزار و 250 مگاوات انرژى 
خورشیدى تا سه ســال آینده در مناطق تحت مدیریت این شرکت در استان هاى 

اصفهان و چهارمحال و بختیارى وارد مدار مى شود.
سعید محسنى افزود: با توجه به سیاست هاى دولت سیزدهم و وزارت نیرو مبنى 
بر توســعه انرژى هاى تجدیدپذیر چهار هزار و 500 مــگاوات ظرفیت در بخش 

نیروگاه هاى خورشیدى کشور تا سال آینده ایجادمى شود.
وى ادامه داد: بزرگترین نیروگاه خورشیدى کشور به ظرفیت 600 مگاوات نیز در 

منطقه کوهپایه اصفهان احداث و با ولتاژ 63 کیلوولت و 400 کیلوولت به شــبکه 
برق کشور متصل خواهد شد که بر اساس پیش بینى ها 120 مگاوات آن در گام(فاز) 

نخست تا پیک بار 1403 وارد مدار مى شود.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه اى ادامه داد: نیروگاه هــاى بزرگ دیگرى نیز در 
منطقه زیر پوشــش برق منطقــه اى اصفهان در حال احداث اســت که نیروگاه 
خورشیدى 215 مگاواتى و 200 مگاواتى در منطقه شــاهین شهر تا سال آینده 

وارد مدار خواهد شد.
محسنى اضافه کرد: همچنین 300 مگاوات ظرفیت نیروگاهى در شهرك رازى 
و 485 مگاوات در منطقه دهاقان برنامه ریزى شده که تا سه سال آینده وارد مدار 

مى شود .
وى ادامه داد: برنده مناقصه صد  مگاوات نیروگاه خورشیدى در تیران و کمشچه 
هم مشخص شده و با سرمایه گذارى این دو نیروگاه در مرحله تحویل زمین و شروع 

عملیات اجرایى است.
محسنى ابراز امیدوارى کرد: تا سال آینده حدود 105 مگاوات انرژى خورشیدى 

در آن استان نیز وارد مدار شود.
مدیرعامل شرکت برق منطقه اى افزود: اکنون معادل 48 مگاوات انرژى نیروگاه 
خورشیدى در منطقه زیر پوشــش این شــرکت در حال بهره بردارى است که با 
احتساب ظرفیت نیروگاه هاى موسوم به «پشت بامى» حدود 75 مگاوات در حال 

تولید است.

 در آییــن اختتامیه دومین جشــنواره ارزیابى روابط 
عمومى هاى صنعــت آب و برق (گذر از تابســتان 
1402) که درسالن همایش هاى وزارت نیرو برگزار 
شد از روابط عمومى آبفاى استان اصفهان با اهداى 

لوح تقدیر، تجلیل به عمل آمد.
در این مراسم که با حضور وزیر نیرو، معاون وزیر نیرو 
در امور آب و آبفا و برخى از مســئولان صنعت آب و 
برق کشور برگزار شــد، مجید مختارى مدیر روابط 
عمومى و آموزش همگانى آبفاى اســتان اصفهان 
لوح تقدیر این جشــنواره را از مشــاور وزیر و مدیر 

کل دفتر روابط عمومى و اطلاع رسانى وزارت نیرو 
دریافت کرد.

شایان ذکر اســت اقدامات موثر دفتر روابط عمومى 
و آموزش همگانى آبفاى استان اصفهان، در اطلاع 
رسانى و آگاهى بخشــى به شهروندان و روستاییان 
با برگزارى مســابقات و جشــنواره هاى فرهنگى 
هنرى، دوره هــا و کارگاه هاى آموزشــى، تولید و 
انتشار محتواهاى آموزشى (انیمیشن، تیزر، موشن، 
اینفوگرافى و �.)، تبلیغات محیطى فراگیر و استفاده 

از ظرفیت رسانه هاى جمعى بوده است.

افزایش  تولید انرژی خورشیدی در استان اصفهان

 مدیرکل نوسازى، توسعه وتجهیز مدارس استان اعلام کرد؛

بهره برداری از ٣٠ پروژه آموزشی در استان اصفهان تا پایان سال
ساسان اکبرزاده

ســازمان نوســازى ، توســعه وتجهیز مدارس هیچ 
وظیفه اى در قبال ساخت فضاهاى آموزشى در پروژه 
هاى مسکن مهر و مســکن ملى نداشته و این وظیفه 

برعهده اداره راه و شهر سازى است.
مدیرکل نوســازى، توســعه وتجهیز مدارس استان 
اصفهان با اعلام این مطلب گفــت: 950 هزار دانش 
آموز در استان اصفهان شامل 780 هزار دانش آموز در 
مدارس دولتى و 170 هزار نفر در مدارس غیر دولتى در 
4 هزار و 400 فضاى آموزشى در قالب 35 هزار کلاس 

درس مشغول به تحصیل هستند.
ناصر فتحى افــزود: در حال حاضــر 450 پروژه نیمه 
تمام در استان اصفهان وجود دارد  که 80 درصد آنها با 
مشارکت خیرین و مردمى بوده و از این تعداد 60 پروژه 

ورزشى است. 
وى سرانه متوسط فضاى آموزشى استاندارد را هشت 
متر مربع به ازاى هر دانش آموز بیان کرد و گفت:سرانه 
فضاى آموزشــى درکشــور 5/2 درصد بوده که این 
میزان سرانه فضاى آموزشى به  ازاى هر فرد در استان 
اصفهان 5/8  درصد یعنى بالاتر از میزان متوسط کشور 
است ولى با این حال 9 منطقه همچون شاهین شهر، 
زرین شهر، خمینى شهر و ... از سرانه متوسط کشورى 
پائین تربوده و این مشــکلات سرانه فضاى آموزشى 
به ازاى هر دانش آموز بصورت نقطه اى و در حاشــیه 

شهرها وجود دارد .
مدیرکل نوســازى ، توســعه و تجهیز مدارس استان 
اصفهان در ادامه به عملکرد دولت سیزدهم در زمینه 
اجراى پروژه هاى مختلف آموزشى اشاره کرد و گفت: 
طى بیش  از دوسال فعالیت دولت سیزدهم، 250 پروژه 
در قالب هزار و 220 کلاس با زیر بناى 200هزار متر 

مربع با پوشــش دانش آموزى 37 هزار نفر و اعتبارى 
بالغ بر هزار و 600 میلیارد تومان هزینه شده است که 
از 250 پروژه ، 230 پروژه آموزشى و 20 پروژه ورزشى 
بوده است این درحالى است که از این تعداد 34 درصد 
پروژه ها بالاى سه کلاس و 66 درصد پروژه ها کمتر 
یا مساورى 3 کلاس داشــته و 72 درصد آنها شهرى 
و 28 درصد روســتایى اســت همچنین از این میزان
 پروژه ها 17 درصد دولتى و66 درصد مشارکتى خیرین 

و 17 درصد مردمى است. 
فتحى گفت: 83 پروژه بــا 433 کلاس و زیر بناى 60

هزار متر مربع با اعتبار بالغ بر 660 میلیارد تومان در سال 
1402 در   استان اصفهان به بهره بردارى رسید که 64
درصد با مشارکت خیرین ، 28 درصد مردمى و 8 درصد 
دولتى بود که از این 83 پروژه ، 77 پروژه آموزشى، چهار 

پروژه ورزشى و دو پروژه هنرستانى است.
وى با بیان اینکه در دهه فجر و تا پایان سال 30 پروژه 
آموزشى در استان اصفهان به بهره بردارى خواهد رسید 
گفت: 30 پروژه بــا 155 کلاس و 20 هزار و 500 متر 
مربع با هزینه کرد 198 میلیارد تومان دهه فجر تا پایان 
سال جارى در استان اصفهان به بهره بردارى مى رسد 
که از این 30 پروژه ، 3 درصد دولتى ، 50 درصد مردمى 

و 137 درصد مشارکتى است.
مدیرکل نوســازى ، توســعه و تجهیز مدارس استان 
اصفهان در خصوص اســتاندارد ســازى مدارس هم 
حرفهاى جالبى داشت و گفت: استاندارد سازى یعنى 
تبدیل بخارى گازى و نفتــى در کلاس درس به موتو 
رخانه مرکزى یا پکیج دیوارى و در این راستا فعالیت  
استاندارد ســازى از ســال 1392 در  استان اصفهان 
آغاز شد و آمار اولیه کلاسهاى غیر استاندارد در استان 
اصفهان 23 هزار کلاس درس بود که تاکنون 17 هزار 

کلاس غیر استاندارد، بصورت استاندارد در آمده و شش 
هزار کلاس غیر استاندارد مانده بود و ما سعى داریم تا 
پایان ســال جارى 700 کلاس درس غیر استاندارد را 
جمع آورى کنیم. درحقیقت مى توان گفت در استان 
اصفهان در دولت ســیزدهم 3800 کلاس استاندارد 
سازى شده و یا در حال انجام اســت که این عملکرد 
بسیار مثبتى در راستاى ایمن ســازى مدارس بشمار 

مى رود. 
فتحى کاهش فشار آب هاى زیر زمینى که ناشى از افت 
تراز آبهاى زیرزمینى به دلیل دلیل تغذیه ســفره هاى 
زیرزمینى مى باشــد علت پدیده فرونشست دانست و 
گفت:  در استان اصفهان 40  مدرسه با 408 کلاس و 18
هزار دانش آموز که بیشتر این مدارس در نواحى 4 ، 5 و 6

اصفهان ، شاهین شهر ، برخوار و فلاورجان است بدلیل 
پدیده فرونشســت از بهره بردارى خارج شده و دانش 
آموزان آنها به مدارس دیگر انتقال داده شده اند که این 
امر موجب تراکم مدارس یا افزایش شیفت دوم مدارس 
گردیده است . البته با پیگیرى هاى انجام شده و با تأمین 
منابع مالى به میزان 80 میلیارد تومان , 23 پروژه از 40
پروژه در حال حاضر با پیشرفت فیزیکى بین 20 تا 50

درصد متوقف مانده اند و قرار بود درسال جارى از محل 
مدیریت بحران و منابع دولتى 200 میلیارد تومان به این 
پروژه و پدیده فرونشت مدارس اختصاص یابد ولى تا 
به امروز هیچ اعتبارى حتى یک ریال تخصیص نیافته 
و اگر این منابع تأمین و تزریق نشود امکان تحویل این 
مدارس براى مهرماه سال 1403 میسر نخواهد بود و 
اگر تا قبل از پایان سال تأمین شود و تخصیص یابد که 
فرصت برگزارى مناقصه باشــد هر 23 پروژه تا مهر 
1403 تحویل خواهد شد ضمن اینکه اعتبار مورد نیاز 
براى اتمام هر 410 پروژه فرونشست مدارس بیش از 

پانصد میلیارد تومان است. 
مدیرکل نوســازى ، توســعه و تجهیز مدارس استان 
اصفهان گفــت: در دولت ســیزدهم بیــش از 230

میلیارد تومان تجهیزات آموزشى و کمک آموزشى و 
هنرستانى براى اســتان اصفهان اختصاص یافته بود 
که از این میزان 70 میلیارد تومان براى خرید تجهیزات 
هنرســتانى بوده و 90 میلیارد تومان هم براى خرید 
تجهیزات پیش بینى شــد که 30 میلیارد تومان براى 

خرید تجهیزات در سامانه خرید است.
فتحى با اشاره به تخریب، بازســازى و مقاوم سازى 
فضاهاى آموزشى در استان اصفهان گفت: در استان 
اصفهان براســاس آمار اولیه و آمایــش مدارس 36
درصد فضاهاى آموزشــى تخریب، 35 درصد نیازمند 
مقاوم سازى و 38 درصد مستحکم بوده اند که در حال 
حاضر 71 درصد نیازمند تخریب و بازســازى و مقام 

سازى به 19 درصد کاهش یافته است .
وى گفت: البته این طرح از برنامه پنج ساله چهارم آغاز 
شد و منابع خوبى در برنامه هاى چهارم و پنجم براى 
آن پیش بینى شــده بود که این مهم در برنامه ششم 
کمرنگ شد ولى در حال حاضر مسئولان سازمان براى 
پیش بینى منابع لازم در برنامه هفتم ، پیگیرهاى لازم 

را انجام مى دهند 
وى با قدردانى از همکارى و حمایت خیرین و تلاش 
همه جانبه همکاران در اداره کل نوســازى، توســعه 
و تجهیز مدارس اســتان اصفهان با تشریح عملکرد 
اعتبارات وخیرین مدرسه ســاز استان اصفهان گفت: 
اداره کل نوســازى ، توســعه وتجهیز مدارس استان 
اصفهان بطور متوسط سالیانه بین 700 تا 800 میلیارد 
تومان منابع ملى و اســتانى دارد که سهم استانى 20

درصد و ملى 80 درصد بوده و در دولت سیزدهم نیز بیش 

از دو هزار میلیارد تومان به اداره کل نوسازى ، توسعه 
و تجهیز مدارس استان اصفهان اعتبار تخصیص داده 
شده است این درحالى اســت که در کنار منابع دولتى 
در جشنواره هاى سال جارى 24 و 25 تاکنون 1600

میلیارد تومان تفاهم نامه خیرین بســته شده وحدود 
50 درصد تحقیق یافته و بقیه در حال پیگیرى مراحل 

ادارى، زمین ، نقشه و ... مى باشد.
فتحى از دیگر عملکردهاى خیرین را انعقاد تفاهم نامه 
با هنرستانهاى جوار صنعت برشمرد و گفت:  خیرین 
34 تفاهم نامه هنرستانى جوار صنعت منعقد کرده اند و 

تاکنون 10 هنرستان این کار را آغاز کرده است. 
مدیرکل نوســازى ، توســعه و تجهیزمدارس استان 
اصفهان گفت: در ســال 1401 و با هدف جمع آورى 
مدارس کانکس مســتقل،  حداقل 10 نفر دانش آموز 
که بنیاد برکت مشارکت 40 درصد در آن دارد و طرح 
شهید پناهى نامیده مى شود اســتان اصفهان هفت 
مدرسه مشمول در این طرح داشت که پنج مدرسه آن 
صد درصد تحویل شد یک پروژه راه دسترسى ندار و 

یک پروژه مشکل زمین دارد که هنوز حل نشده که این 
مدارس در پشتکوه فریدونشهر واقع است.

فتحى افزود: طرح شهید عجمیان نیز که به ابتکارات 
سازمان نوسازى مدارس کشور در تابستان 1402 کلید 
خورد یک طرح دانش آموز محور و مردم محور  است 
که در این طرح تعمیرات مدارس این گروهها تعمیرات 
در آنها انجام مى شود البته در کشور 100 هزار کلاس 
در  این طرح انجام شــد که سهم استان اصفهان 550
مدرسه در قابل چهار هزار کلاس در سال جارى بود که 
انجام شد و تابستان 1403 این روند ادامه خواهد یافت.

وى گفت: در دولت ســیزدهم و در دوسال گذشته در 
استان اصفهان 98 میلیارد تومان تخصیص یافته که 
در مجموع 612 هزار متر مربع ایزوگام و آسفات انجام 
گرفته، که از این میزان 300 هزار متر مربع آسفالت و 
312 هزار متر مربع ایزوگام انجام شد و در سال جارى 
هم حدود 50 میلیارد تومان اختصاص یافته که اخیراً 
ابلاغ شده و هنوز عملیات اجرایى مرتبط با آن شروع 

نشده است.

تقدیر وزارت نیرو از روابط عمومی آبفا

در آخرین رتبه بندى نمایه علمى AD، تعداد 424 دانشگاه و پژوهشگاه از ایران حضور 
دارند که دانشگاه علوم پزشکى تهران به عنوان برترین دانشگاه دولتى و دانشگاه آزاد 

اسلامى واحد نجف آباد به عنوان برترین دانشگاه غیردولتى شناخته شدند.
نمایه علمى AD مخفف (Alper-Doger)  یک سیســتم رتبه بندى و تحلیلى 
است که بر خلاف سایر سیســتم هایى که مجلات و دانشگاه ها را ارزیابى مى کنند، بر 
اســاس عملکرد علمى و ارزش افزوده بهره ورى علمى تک تک دانشمندان در سطح 

جهان است.

این رتبه بندى، موسســات را در حوزه هاى کشــاورزى و جنگلدارى، هنر، طراحى و 
معمارى، کسب و کار و مدیریت، اقتصاد و اقتصادسنجى، آموزش، مهندسى و فناورى، 
تاریخ، فلســفه، الهیات، حقوق / حقوق و مطالعات حقوقى، علوم پزشکى و بهداشت، 

علوم طبیعى، علوم اجتماعى و غیره بررسى مى کند. 
424 دانشگاه، موسسه و پژوهشگاه از ایران در رتبه بندى برترین دانشگاه هاى 2024
نمایه علمى AD حضور دارند کــه از این تعداد، 124 واحد مربوط به دانشــگاه آزاد 

اسلامى هستند.

دانشگاه نجف آباد، برترین دانشگاه غیردولتی ایران


